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Martfű Város Önkormányzata a város és 
térsége turizmusának hosszú távú fejleszté-
se érdekében szeretné a település egyes ré-
szeit gyógyhellyé minősíttetni. A martfűi 
gyógyfürdő környezetében lévő területek 
gyógyhellyé nyilvánítási eljárásának megin-
dításáról, a Martfű Termál SPA-t működtető 
Termál-Medical Zrt. javaslatára, 2015 áprili-
sában döntött a képviselő-testület. A 2016. 
január 28-i testületi ülésen pedig már a 
gyógyhellyé minősítés kezdeményezéséről 
és az ezzel kapcsolatos engedélyezés lebo-
nyolítására érkezett legjobb árajánlat kivá-
lasztásáról is döntöttek a képviselők.

A minősítési eljárás lebonyolítását, a 
gyógyhellyé nyilvánítási folyamat menedzs-
ment munkáit, illetve a gyógyhelyfejlesztési 
stratégia elkészítését az Aquaprofit Zrt-t vé-
gezheti. A minősítési eljárás költségét, nettó 
9.970 ezer Ft-ot az önkormányzat a 2016. évi 
költségvetésében biztosítja.

A minősítést az ÁNTSZ Országos Tisztifő-
orvosi Hivatala végzi, szigorú feltételekkel. 
Vizsgálják, hogy van-e az adott helyen elis-
mert természetes „gyógytényező”, gyógyvíz, 
gyógyiszap, gyógygáz vagy éghajlat. Ren-
delkezésre áll-e ezek igénybevételéhez 
megfelelő intézmény, gyógyfürdő, gyógy-
szálló, gyógybarlang, mofetta, és a betegek 
nyugalmát biztosító környezeti feltételek. A 
minősítéshez megfelelő infrastruktúrára, a ki-
emelten védett területre előírt levegőtisztasá-
gi értékekre, a fokozottan védett területnek 
megfelelő zajszintre és a zöldterületek ren-
dezettségére is szükség van.

A gyógyhelyminősítés magasabb rangra, 
közismert gyógyhelyek sorába emelné váro-
sunkat, és újabb pályázati lehetőségeket is 
megnyitna az önkormányzat előtt. A külföldi 
fürdővendégek száma is emelkedhetne, 
mert egyes európai egészségbiztosítók ak-
kor térítik meg ügyfeleiknek a gyógykezelés 
költségét, ha a balneoterápiai kezelésük 
gyógyhelyen történik.

A gyógyfürdő közelében a gyógyhely és 
védőterületek határának kijelölésére a szer-
ződéskötést követő első hónapban kerül sor, 
a végleges területeket az illetékes hatósá-
gokkal egyeztetve határozzák meg. A gyógy-
hellyé minősítés hosszabb folyamat, akár 
egy évet is igénybe vehet.

Martfű előreláthatóan 2017 tavaszán ke-
rülhet be azon közismert gyógyhelyek sorá-
ba, mint Lillafüred, Harkány, Balf, Kékestető, 
Hévíz, Balatonfüred, Parád, Hajdúszobosz-
ló, Zalakaros, Bükfürdő, Eger, Debrecen, 
Gyula, Mezőkövesd-Zsórifürdő, Nyíregyhá-
za-Sóstógyógyfürdő, Szigetvár és Tapolca.

Herbály Jánosné

Martfű is gyógyhellyé
válhat 

Örömmel olvastuk a decemberi újság ha-
sábjain a Városszépítő Egyesület vezetőjé-
nek cikkét a Művelődési Ház parkjának felújí-
tásával kapcsolatosan, miszerint elállnak az 
eredeti tervtől és nem javasolják kivágásra 
az általuk korábban kijelölésre került 34 db 
fát, csak azt a néhányat, ami beteg és kiszá-
radó félben van. Ezt a hírt a Polgármesterünk 
is megerősítette év eleji interjújában. Szolno-
ki erdészmérnök barátunk megvizsgálta a 
parkban lévő fákat, szakmai véleménye 
alapján 5-6 ilyen fának indokolt a kivágása, 
amivel természetesen mindenki egyetért. 

A fákra nagy szükségünk van: tisztítják a 
levegőt, biztosítják az éltető oxigénünket, 
egyes madár- és állatfajoknak otthont bizto-
sítanak, nyáron árnyékot adnak, nyugalmat, 
békét árasztanak, mégis manapság olyan 
zordul bánnak velük.

Sajnos napjainkban többszörösen szeny-
nyezett a levegő, főként a rohamosan növek-
vő autóforgalom, a téli korszerűtlen fűtés és 
szemétégetés, valamint a repülőgép forga-
lom miatt. Ősztől kora tavaszig teltházasak a 
kórházi gyermekosztályok asztmatikus és 
fulladásos megbetegedésekkel. Sokan még-
sem gondolkodnak el azon, hogy néhány ut-
cányi távot gyalogosan vagy kerékpáron is 
megtehetnének az autós közlekedés helyett. 
Már ennyivel is hozzájárulhatunk környeze-
tünk védelméhez, valamint saját egész-
ségünkhöz.

A klímaváltozás a Kárpát-medencét gyor-
sabban fogja érinteni, mint Európa többi ré-

Revans, avagy a fák iránti szeretet és
elhivatottság a védelmükért...
A SZERKESZTŐSÉG POSTÁJÁBÓL

szét: aszály, elsivatagosodás és nagy meny-
nyiségű csapadék hirtelen lezúdulása várha-
tó majd, éppen ezért a természetvédelmi 
szakemberek arra buzdítanak, hogy minél 
több fát ültessünk a környezetünkbe, kertje-
inkbe.

A tavalyi nyár Magyarországon a LEG-ek 
nyara lett: ötször volt hőségriasztás, az utol-
só szeptemberben, amelyre eddig még nem 
volt példa országunk életében. Komolyan 
kell vennünk ezt a figyelmeztetést, például 
örökzöld növényeink is nehezen viselik majd 
a forró, száraz nyarakat. Ezért sem értjük, 
hogy Martfű közterületein miért kellett a gyö-
nyörű, több tíz éves tujákból „lándzsa” fákat 
faragni, vagy az 50 éves bukszusokból sza-
vannai fákat formálni? Ezek után már csak a 
Jó Isten óvhatja meg őket a kiszáradástól 
egy 40 fokos nyári melegben.

A Tisza Cipőgyár volt irodaházának belső 
oldalán történt 11 db élő, egészséges hársfa 
kivágása teljesen lesújtott minden jó érzésű 
embert: nem lehetett volna jobban átgondolni 
és néhányat meghagyni, beépíteni a leendő 
parkolóba? 

MINDEN ÉLŐ, EGÉSZSÉGES FA ELVE-
SZÍTÉSE 20 ÉVET JELENT!

A 346/2008. (XII. 30.) sz. Kormány rende-
letet (a fás szárú növényekről) mindenkinek 
állampolgári kötelessége betartani és betar-
tatni, továbbá minden állampolgár élhet az 
egészséges környezethez való alapjogával.

Ezt tesszük mi is, martfűi természetvé-
dők.                                Csáky Gyöngyi

Bemutató főzés az iskolában
2016. január 20.-án az általános iskolá-

sok egy csoportja bemutató ételkészítésen 
vett részt, melyet a Gyermekjóléti és Szociá-
lis Szolgáltató Központ konyhája szervezett 
meg azzal a szándékkal, hogy tovább nép-
szerűsítse az egészséges étkezést.

Erre az alkalomra Országh Péter vendég-
szakácsot hívták meg, aki több helyen felvál-
lalta már ezt a feladatot, és nálunk is, az isko-
la ebédlőjében kis tételben megfőzte azt a 
menüt, ami a gyerekek aznapi étlapján sze-
repelt.

Feketéné Demecs Éva élelmezésvezető 
így foglalta össze a bemutató főzés tapaszta-
latait:

– Erre a napra úgy állítottam össze az ét-
rendet, hogy abba sok zöldség kerüljön fel-
használásra, olyanok is, amivel ritkán talál-
koznak a gyerekek (pld angolzeller, póré-
hagyma, friss bazsalikom, friss oregáno). Az 
előkészítés során minden összetevőről tájé-
koztatást kaptak, hogy melyiket miért érde-
mes fogyasztani, milyen vitamint és ásványi 
anyagokat tartalmaznak.

A Menü minestrone leves, diós bundába 
panírozott csirkemell párolt, petrezselymes 
rizzsel és almabefőtt volt.

Igazán öröm volt látni, amilyen érdeklő-
déssel nézték, figyelték a gyerekek az előké-
szítés, főzés folyamatát, merthogy előttük 
került sor a zöldségek feldarabolására is.

Az interaktív munka közben bekapcsolód-
tak a beszélgetésbe, mely során meglepve 

tapasztaltuk, hogy ismerik, honnan szárma-
zik a minestrone leves, sőt az összetevőiből 
ügyesen felsoroltak néhányat.

A csirkemell, a panírozást követően nem 
bő olajban sült, hanem az egészséges étke-
zéshez kapcsolódva, folyékony növényi olaj 
tartalmú sütőzsiradékkal bepermetezve ke-
rült a kombi pároló sütőbe. Ezt az új technoló-
giát is nagy figyelemmel kísérték.

Köretként barna rizst főztünk. 
Az ételek elkészülte után sor került a kós-

tolásra is. Meglepetésünkre, pillanatok alatt 
elfogyott minden, nagyobb részben ízlett is a 
gyerekeknek.

A jó tapasztalatok után úgy gondoljuk, ér-
demes ezt a törekvésünket többször megis-
mételni – hangsúlyozta a gyermekétkezte-
tést végző iskolakonyha vezetője.

Herbály Jánosné
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méljük, hogy sikerrel – emelte ki Veres Gá-
bor. – Először az Ingatlanágazatot és a Hul-
ladékgazdálkodási ágazat irányítását vettem 
át, amit a mostani kimutatások szerint már si-
került nullásra kihozni. Január elsejétől a kft. 
végzi a település üzemeltetését is, innentől 
kezdve az egész városüzemeltetés egy kéz-
be került. 

A változások közé tartozik, hogy a kft. te-
lephelye az AC raktár épülete lett, három iro-
dai helyiségből álló székhelye pedig átkerült 
a Polgármesteri Hivatal épületébe, egy he-
lyen látva el a három terület, a Hulladékgaz-
dálkodási, az Ingatlangazdálkodási és a Vá-
rosüzemeltetési ágazat adminisztratív fela-
datait. 

– A Hősök terét székhelyként nem tartot-
tuk célszerűnek, a Városházát jobban meg-
közelíthetőnek, ügyfélbarátnak gondoltuk. Itt 
mindent egy helyen intézhetnek a városlakók 
– hangsúlyozta az ügyvezető. – Az AC raktárt 
kineveztük végleges telephelynek, ahol ki-
alakítottunk mosdókat, öltözőket, étkezőt, 
amelyek a telephely engedélyeztetésének és 
egyáltalán a kulturált munkavégzésnek is az 
alapjai. Gépesítettük a hulladékválogatót is, 
ami a volt Opar csarnokban zajlik, és folya-
matban van egy targoncavásárlás is. 

A képviselő-testület döntése alapján a te-
lepülésüzemeltetési feladatok ez év elejétől 
kerültek a Városfejlesztési Kft-hez, az okok 
között a létszámgazdálkodás és a gazdasá-
gosság szempontjait figyelembe véve. A Te-
lepülésüzemeltetés ágazatvezetői feladatait 
továbbra is Tóth Ferenc látja el.

Pozitív változások történtek az Ingatlan-
gazdálkodási ágazat területén is, mely jelen-

Eredmények és változások a Városfejlesztési Kft-nél  

tős veszteségekkel küszködött. Az ügyveze-
tő elmondta, hogy a testület már tavaly tett lé-
péseket a díjemelések irányába, és az idén is 
sikerült minimális díjemelést végrehajtani. Az 
ingatlanágazat vezetője továbbra is Gonda 
Lajos. – A lakbérek kezdenek közeledni a pi-
aci árakhoz, az ingatlan ágazat összességé-
ben nullszaldós, sőt már felújításokra is tu-
dunk tartalékot képezni, és ami eddig nem 
volt lehetséges, felújítva adunk át lakásokat – 
tette hozzá  Veres Gábor, hangsúlyozva, 
hogy egyenesben van a hulladék ágazat is.

– A városüzemeltetés többi része, ami a 
volt TESZ ágazat, egyértelműen kiadás ala-
pú. Itt megtakarításokról, bevételekről egye-
lőre abszolút nem tudunk beszélni.  Hosszú 
távú terveink között szerepel, hogy annyira 
felgépesítjük a városüzemeltetést, hogy kül-
ső munkákat is tudjunk végezni.

2015 októberétől a Kétpói Regionális Hul-
ladékgazdálkodási Rendszerhez csatlakoz-
va, annak feltételeit, törvényi előírásait be-
tartva vette kezdetét városunkban is a sze-
lektív hulladékgyűjtés.

– Úgy tűnik, hogy egyre jobban állnak 
hozzá az elkülönített gyűjtéshez a városla-
kók. Sajnos azonban vannak még kivételek, 
amikor a szelektív hulladékgyűjtőt is bele kell 
öntenünk a települési hulladék közé, mert 
annyi szennyezett anyag van benne, hogy 
azt nem lehet leválogatni – mondta el Veres 
Gábor. – Ezt sokszor rosszul ítélik meg a la-
kosok, holott nem látják a hátteret. Nem vé-
letlenül öntik bele, nem azért, mert nem akar-
juk szétválogatni. Nekünk érdekünk a szelek-
tívgyűjtés, mert annyival kevesebb lerakási 

díjat fizetünk, sőt, válogatás 
után értékesíthetővé válik. 

– A szelektív hulladékgyűj-
téssel a cél az, hogy minél több 
hulladékot eltérítsenek a hul-
ladéklerakótól – emelte ki a 
Hulladékgazdálkodási ágazat 
vezetője, Urbánné Lazák E-
mese, aki Szolnokon, a 
Környezetvédelmi Felügyelő-
ségen dolgozott 15 évig, és a 
miskolci egyetemen végzett, 
mint ipari környezetmérnök. 
Martfűn 2015 júniusában vette 
át az ágazat irányítását.

Működésében elsősorban a gazdaságos-
ságot és az átláthatóságot tűzte ki célul a vá-
ros üzemeltetéséért felelős önkormányzati 
szervezet új vezetője, Veres Gábor. A Város-
fejlesztési, Ingatlankezelői és Hulladékgaz-
dálkodási Szolgáltató Önkormányzati Non-
profit Kft. új működési elvekkel, új helyen és 
idén januártól a TESZ feladataival bővülve 
végzi tevékenységét. Az ügyvezető szerint 
biztatóak az eddigi eredmények, hiszen a ki-
tűzött céloknak megfelelően, a hulladékága-
zat és az ingatlan ágazat is egyenesbe kerül. 

– Tavaly június elsejével neveztek ki ideig-
lenesen, majd három hónap múlva véglege-
sítettek ebben a pozícióban. Azóta elég sok 
mindenben próbáltunk változást elérni, re-

– Mivel az önkormányzat csatlakozott a 

kétpói rendszerhez, lehetőségünk nyílt arra, 

hogy 120 literes, sárga fedelű kukákat bérel-

jünk, és ezekkel sokkal könnyebben tudjuk a 

hulladékot összegyűjteni. A célunk az, hogy 

minél több embert bevonjunk a szelektív hul-

ladékgyűjtésbe, hiszen a zsákos rendszer-

ben csak a fele lakosság vett részt a gyűjtés-

ben. A törvényi előírás szerint minél több hul-

ladékot ki kell szednünk, ami hasznosítható, 

és csak az kerüljön a hulladéklerakóba, amit 

ártalmatlanítással lehet lerakni.

2016-ra is elkészítettük a házhoz menő 

szelektív hulladékgyűjtési naptárat. Bí-

zom benne, hogy Martfűn is egyre többen kö-

vetni fogják az ürítési napokat. A cél az, hogy 

ezekkel a szelektív gyűjtőedényekkel minél 

több hulladékot kinyerjünk úgymond a kom-

munális hulladékból. Arra kérjük a lakossá-

got, hogy tiszta állapotban és laposra tapos-

va helyezzék az edénybe a hulladékokat. A 

csarnokban üzemel egy bálázó gépünk, ami-

vel műanyag PET palackokat, fém- és papír-

hulladékot is tudunk bálázni. Ez helytakaré-

kosság és szállítás szempontjából nagyon jó, 

mert egy ilyen palackbála kb. 150 kilogramm, 

a papírból pedig mintegy 350 kilónyi hulladék 

tömöríthető össze. 

Az országban mindenhol működnie kell 

ennek a rendszernek, mondta el az ágazat-

vezető, hiszen jogszabályi előírás mind a 

házhoz menő szelektív gyűjtés, mind a sze-

lektív hulladékgyűjtő szigetek működtetése.

Magyar Mária 

• Urbánné Lazák
Emese és Veres 
Gábor

• Rendezvény szín-
padot készítenek 
a Településüze-
meltetési ágazat 
munkatársai

• Tömörített szelek-
tív hulladék
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Bővülő lakó- és iparterületek
BEFEJEZÉSÉHEZ KÖZELEDIK AZ ÚJ HELYI RENDEZÉSI TERV KÉSZÍTÉSE

mányzat, hírt adva róla a Martfű Magazinban 
és a városi honlapon is, várva a véleménye-
ket.

A településrendezési terv készítésének 
előzményeit, munkafolyamatát, az elkészült 
munkaanyagot Kiszelovics Ildikó település-
tervező ismertette a fórum résztvevőivel.

– Közel egy éve kezdődött a város új tele-
pülésrendezési tervének elkészítése, amit 
egyrészt a megváltozott fejlesztési elképze-
lések indokoltak, másrészt azon törvényi kö-
telezettség, hogy 2018-ra minden település-
nek új rendezési tervvel kell rendelkeznie. A 
munka a hivatalos alaptérkép beszerzésével 
kezdődött, majd megalapozó vizsgálattal, a 
város demográfiai, természeti, infrastrukturá-
lis területeit felölelő dokumentáció elkészíté-
sével folytatódott.

Ezt követően elkészült a településfejlesz-
tési koncepció, aminek az alapját egyrészt az 
a korábbi megbeszélés adta, ahol a helyi vál-
lalkozások ismertették fejlesztési elképzelé-
seiket, illetve a város vezetésével, az önkor-
mányzattal való többszöri egyeztetés.  A má-
sik sarkalatos pont a település meglévő In-
tegrált városfejlesztési stratégiája volt. 

Az elkészült településfejlesztési kon-
cepció a település honlapján elérhető, je-
lenleg is egyeztetés alatt áll, változhat – 
hangsúlyozta Kiszelovics Ildikó.

A konkrét fejlesztési elképzeléseket is 
ismertette a településtervező, a település-
szerkezeti terven bemutatva a város új és a 
jelenleg hatályos rendezési tervben is sze-
replő, továbbra is fenntartott fejlesztési terve-
it.

Ismertette a terület felhasználási válto-
zásokat, mint a növényolajgyár melletti kije-
lölt ipari terület mezőgazdasági területté való 
visszaminősítése, új iparfejlesztési terület ki-
jelölése a sörgyár mellett, a 442-es főút és a 
növényolajgyár közötti területsáv visszami-
nősítése mezőgazdasági területté. Infra-

strukturális változásként a 4629-es török-
szentmiklósi út fejlesztését, kerékpárúttal va-
ló bővítését, a Tisza hajlati út belterületbe vo-
nását, az út jogi helyzetének tisztázását, va-
lamint a Zsófia zártkertek hétvégi házas üdü-
lőterületté minősítését, ezzel együtt beépíté-
si arányának emelését is tartalmazza a terve-
zet.  A volt hulladéklerakó, a település fejlesz-
tési elképzelése szerint, különleges megúju-
ló energiahasznosítási terület lenne, nape-
lem-parkkal. A 442-es úttól az ipari parkig ve-
zető meglévő földút iparterületi útként való 
burkolása, az ipari park infrastruktúra fejlesz-

Vállalkozói fórumon köszönte meg az ön-
kormányzat a martfűi nagyvállalatok, kisebb 
és nagyobb vállalkozások a város érdekében 
végzett tevékenységét 2016. január 27-én, a 
Művelődési Központban. A fórum lehetősé-
get kínált az önkormányzat és a vállalkozá-
sok fejlesztési elképzeléseinek megbeszélé-
sére, a készülő, Martfű fejlődését akár évtize-
dekre is meghatározó településrendezési 
terv újabb egyeztetésére is.

– Rendezvényünk két nagy területre épül. 
Célunk, hogy megköszönjük azt a támoga-
tást, amit, a helyi adó befizetésén túl, az ön-
kormányzatnak nyújtanak. A város nagyrészt 
a helyi adóból működik. Az önkormányzat 
éves szinten, a Városüzemeltetési Kft.-vel 
együtt, közel 1,5 milliárdos költségvetésből 
gazdálkodik. Reméljük, hogy egyre több vál-
lalkozás támogatja az adófizetésen túl is az 
önkormányzatot, a civil szervezeteket, a 
sportot, és ez a rendezvény a jövőben tovább 
bővülhet – köszöntötte városunk meghívott 
gazdasági szereplőit dr. Papp Antal. – A má-
sik nagy téma a készülő településrendezési 
terv, amellyel kapcsolatban szeretnénk be-
mutatni az önkormányzat fejlesztési elképze-
léseit.

A polgármester arra kérte a jelenlévőket, 
értékeljék, hogy megfelel-e az új városrende-
zési koncepció a fejlesztési elképzeléseik-
nek, és további javaslatok megtételére is bíz-
tatta a fórum résztvevőit.

A gazdasági társaságok Martfű lakossá-
gát, a város fejlődését támogató segítségét 
elismerő oklevelek átadásával köszönte 
meg az önkormányzat.

Martfű új rendezési tervének előkészíté-
séről 2015. május 21-én tartott egyeztető 
megbeszélést a város közigazgatási terü-
letén működő cégek, vállalkozások bevoná-
sával Martfű Város Önkormányzata.

Jogszabályi kötelezettségének eleget té-
ve, az új rendezési terv és helyi építési sza-
bályzat készítéséről 2015 áprilisában döntött 
a képviselő-testület. A dokumentáció elkészí-
tésével a Kiszelovics és Társa Településter-
vező Kft-t bízták meg. Májusban egyeztető 
megbeszélésen mérték fel a város közigaz-
gatási területén működő cégek, vállalkozá-
sok fejlesztési elképzeléseit. Az elkészített 
munkaközi dokumentumot 2015 novembe-
rében tárta a nyilvánosság elé az önkor-

tése, a közeli bányató környezetrendezése, 
valamint  a régi tiszaföldvári, négy számje-
gyű országos út megújítása, mellette kerék-
párút építése is szerepel a település külterü-
leteire vonatkozó fejlesztési koncepcióban. 
Emellett még számos kisebb terület kap a je-
lenleg meglévő területhasználat szerinti be-
sorolást.

A belterületi fejlesztési tervek sorában 
a Tisza Ipartelep rehabilitációja, a régi iroda-
épület tervezett inkubátorházzá alakítása, a 
Tisza Ipartelepnél városkapu kialakítása, a 
vasút és a 442-es út közötti területen parkoló, 
kamionos pihenőhely illetve a vasútállomás 
környezetrendezése szerepel. A meglévő fej-
lesztési elképzelésekkel összhangban a 
Szent István tértől délre lévő terület telepü-
lésközpontként történő fejlesztését,  az egy-
kori általános iskola egyik szárnyában bent-
lakásos idősek otthona létrehozását, az álta-
lános iskola udvarán tornacsarnok építését, 
az iskola udvarának környezetrendezését, a 
Tisza-parti garázssor elbontását, a garázsok 
helyének új területen való kijelölését, a Tisza 
védtöltésén kerékpárút és sétány kialakítá-
sát, a garzonházak felújítását, új mentőállo-
más kialakítását valamint az óváros déli ré-
szére tervezett telekosztást emelte ki a tele-
püléstervező.

A jelenleg hatályos rendezési tervben is 
szereplő, az új rendezési tervbe átemelendő, 
de még szintén meg nem valósult tervek a 
442-es út mellett kereskedelmi szolgáltató 
gazdasági terület kijelölése, egészen a volt 
hulladéktelepig, az iparterülethez vezető 
útig, a Tiszaföldvár felé vezető régi út mellett, 
a belterülettől nyugatra kertvárosias lakóte-
rület kialakítása és a külterületen kijelölt kü-
lönleges szennyvíztisztító terület, ahová, pá-
lyázati forrás bevonásával, átkerülhetne a je-
lenlegi szennyvíztisztító telep.

Számtalan kisebb, főleg pályázatokhoz 
kapcsolódó fejlesztési elképzelés is szerepel 
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a rendezési tervben terület felhasználási vál-
tozásként, figyelembe véve a magasabb ren-
dű, megyei és országos fejlesztési progra-
mokat.

A településfejlesztési koncepció jelenleg 
is tartó egyeztetési folyamatának lezárása 
után a képviselő-testület fogja határozattal 
jóváhagyni a koncepciót, majd a jóváhagyott 
dokumentum is elérhető lesz a város honlap-
ján.

Közben folytatódik a terület felhasználá-
sokat meghatározó településszerkezeti terv 
összeállítása, amivel összhangban készül a 
helyi építési szabályzat és a szabályozási 
terv, amelyek alapján adják ki az építési en-
gedélyeket.

Kiszelovics Ildikó arra kérte a város gaz-
dasági szereplőit, hogy a tervezett fejleszté-
seik megvalósításához szükséges, a beé-
pítési százalékra, az építménymagasságra 
vagy a zöldterület arányaira vonatkozó 
változtatási elképzeléseiket jelezzék az 
önkormányzatnak, hogy azokat lehetőség 
szerint beépíthessék a rendezési tervbe.

A településtervező szerint Martfű telepü-
lésrendezési terve az év végére vagy a jö-
vő év elejére készülhet el, válhat alkal-
mazhatóvá. Ezt követően is kérhető a ren-
dezési terv módosítása, de a módosítás 
költségeit, mint ahogyan eddig is, a kezde-
ményezőjének kell viselnie.

Hegedűsné Blaskó Anikó aljegyző is bíz-
tatta a jelenlévő cégvezetőket, vállalkozókat, 
hogy osszák meg a településrendezési terv-
vel kapcsolatos véleményüket, javaslataikat, 
fejlesztési elképzeléseiket, hogy az önkor-
mányzat és a vállalkozások között eredmé-
nyes együttműködés alakuljon ki.

A fórumon elhangzottakból megtudtuk, 
hogy a sörgyár és a gyár mellett kijelölt ipar-
fejlesztési terület közötti mezőgazdasági te-
rület fejlesztési területbe vonására is sor ke-
rül.

A Tisza Ipartelep irodaházának új tulajdo-
nosaként több vállalkozás az épületbe telepí-
tését tervezi a Pilkó Bt. – tájékoztatott Ta-

2kács István ügyvezető. A 4400 m -es, 82 mé-
ter hosszú épület középső homlokzati részén 
új bejáratot alakítana ki, az ehhez szükséges 
úttal együtt.

A FitMed System Kft. a volt kenyérgyár 
területét minősíttetné ipari területté. Tovább 

2folytatnák az épület már megkezdett, 400 m -
es bővítését. Egy későbbi beruházás lehető-
sége miatt a közelben kialakítás előtt álló tel-
kekből is vásárolna a kft. A településtervező 
az ingatlan kereskedelmi szolgáltató területté 
minősítését javasolta a kft. számára, amely 
akár 60%-os beépítési lehetőséggel jár.

A Tisza Ipartelep 1995-ös kialakításával 
sajátos iparterület jött létre, egyfajta sziget-
ként működve. A Rigó Kft. vezetője az ön-
kormányzat együttműködését kérte az akár a 
vállalkozások elköltözésével járó problémák 
rendezésében. Az ipartelepen kialakított utak 
önkormányzati kezelésbe kerülésével elhá-
rulna a tervezett közműfejlesztések akadá-
lya. A terület ipari parkká minősítésével pedig 
új pályázati lehetőségek nyílnának az iparte-
lepen működő cégek számára. Rigó Zoltán 
elengedhetetlennek tartja a beépítési száza-
lékok rugalmas kezelését is.

– Az ipartelep útjainak egy része a térké-
pen sem szerepel. Ipari park cím 25 ha-nál 
nagyobb terület esetében kezdeményezhe-
tő, a Tisza Ipartelep azonban 17 hektáros. A 
közművek közül a gáz és az áram már külső 
szolgáltatótól is elérhető, a víz viszont még 
valóban nem – reagált az elhangzottakra dr. 
Papp Antal, hozzátéve, hogy az önkormány-
zat támogat minden, az ipartelepre tervezett 
fejlesztési elképzelést.

A polgármester felhívta a figyelmet arra is, 
hogy a rendezési terv új, megnövelt iparterü-
let fejlesztést tartalmaz, az oda vezető utak 
felújításával, közműfejlesztésekkel.

– A rendezési terv alapján ipari park és te-
lekalakítás célra szánt, Földvár felé eső, kö-
zel 80 hektáros terület nem kizárólag az ön-
kormányzat tulajdonában van, azokat rész-
ben tartós haszonbérbe adták vagy értékesí-
tésre jelölték ki – emlékeztetett Bakó László. 
A Mezőfarm-R Kft. tulajdonosa mégis in-
kább a Tisza Ipartelep ipari parkká bővítésé-
ben látná a megoldást.

– Nincs más terület, amit ipari célra hasz-
nosíthatna az önkormányzat. Volt érdeklődő 
az ipari park iránt, de csak közművesítve, és 
az oda vezető utak felújítására is szükség 
van. Ez utóbbiak megvalósítására pályázatot 
nyújt be az önkormányzat. A családi otthon-
teremtési támogatás (CSOK) miatt megnőtt 
az igény az új építési telkek iránt is, amelyek 
kialakítása és közművesítése szintén ezen a 
területen kezdődne el. A Földművelésügyi 
Minisztériummal egyeztetve, ilyen esetben 
az érintett földterületet megkaphatja az ön-
kormányzat – hallhattuk a polgármester vála-
szában.

Tomasovszky László, a várhatóan elindu-
ló gyógyhellyé minősítés által érintett terület 
meghatározását, a rendezési tervben való 
feltüntetését kezdeményezte. A Termál-Me-
dical Zrt. ügyvezetője a Gesztenye sor, a für-
dőépület előtti szakaszán további parkolók 
kialakítását, a közvilágítás kiépítését és a 
szennyvíztelep áttelepítését is szorgalmazta.

– Magyarországon 19 gyógyhellyé minő-
sített terület van. Maga a minősítés, a szük-
séges hatósági eljárásokkal, várhatóan 12 
millió forintjába kerül az önkormányzatnak. A 
minősítéssel fontos pályázati lehetőségek-
hez juthat az önkormányzat, pl. a Tisza-part, 
a környezet rendbetételére – tájékoztatott dr. 
Papp Antal.

Jelentős fejlesztést valósít meg a Tisza 
Ipartelepen az Agrohíd Ipari Kft. Egy meg-
lévő ipari épület elbontásával új iparcsarno-
kot építenek, amelynek a műszaki átadását 
november végére tervezik – tudtuk meg Tóth 
Tibortól, a cég martfűi telephelyének vezető-
jétől. A közművek igénybevétele terén a kft. 
számára is gondot jelent a víz- és szennyvíz-
szolgáltatás, amelynek megoldásában szá-
mítanak az önkormányzat segítségére.

– Eljárt az idő az előző rendezési terv fe-
lett. A legjobb szándékkal is olyan kötelmek 
maradtak ebben a szabályozásban, amelyek 
most már hátrányosak az ipartelepen lévő 18 
társaság, közel 30 bérlő és az 1000-1100 ott 
dolgozó ember számára – erősítette meg a 
Tisza Park Kft vezetője. – Ilyen elemek a mi-
nimális telekméret, helyenként a beépítési 
százalék és a magassági korlát. Hathatós 
önkormányzati segítség nélkül rövidtávon 
problémák lesznek. A jelenlegi helyzet több 
cég gazdasági tevékenységét korlátozza, 
utalt Dénes Zoltán az aranyat érő parkolóhe-
lyekre, az iparterület teljes járműforgalmát ki-
szolgáló északi, II. porta teherkapu közleke-
dési lehetőségeinek átgondolására, a kamio-
nok által elsodort csövekre, kapukra, falakra. 
Annak a kérésének is hangot adott, hogy 
amilyen részletességgel lehet, külön az ipar-
teleppel is foglalkozzanak a rendezési terv 
készítői.

Az önkormányzat, a rendezési terv végső 
kialakításához továbbra is várja a helyi gaz-
dasági szereplők fejlesztési elképzeléseit. 
Amit lehet, beépítenek a rendezési tervbe, 
ezzel is segítve a vállalkozások, cégek beru-
házási terveinek megvalósítását.

Herbály Jánosné  

Önök is tehetnek a közvilágítás problémamentes
működtetéséért!
KOVIKA HIBABEJELENTŐ MARTFŰN IS

 A  https://kozvilhiba.hu/ internetes webol-
dalra kattintva az önkormányzat és a lakos-
ság is bejelentheti a közvilágítás meghibáso-
dását, a KOVIKA új, internetes közvilágítási 
hibabejelentő és nyilvántartó rendszerében, 
melyet a lakosság, az önkormányzatok illet-
ve a közvilágítási hibák javítását végző vállal-
kozó közös használatára fejlesztettek ki.

Magyarország első közvilágítás karban-
tartás honlapja a partnerek által karbantartott 
települések közvilágítási problémáinak beje-
lentésére nyújt lehetőséget. Tavaly szeptem-
bertől Martfűnek is új közvilágítási karbantar-
tási szerződése van a KOVIKA-val, így váro-
sunk lakói számára is lehetőség nyílik az 
észlelt közvilágítási hibák egyszerű, gyors in-
ternetes bejelentésére.

Az új rendszerrel az eddigi gyakorlathoz 
képest sokkal gyorsabban jut el a meghibá-
sodott lámpatestekre vonatkozó információ a 

hibát észlelő személytől a javítást végző vál-
lalkozásig, szerelőkig.

A KOVIKA hibabejelentő rendszer ál-
talános ismertetője a www.martfu.hu/Hir-
detmények menüpontjánál olvasható.

Üdvözöljük 
újszülötteinket!
Január 12.

Hőgye Renáta

Juhász-Fekete Erzsébet - Hőgye 
Ferenc

Gesztenye sor

Január 19.

Kapás Alíz Ditta

Bodnár Orsolya - Kapás András

Szolnoki út
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Első fordulóban január 28-án tárgyalta a 
Martfű Város Önkormányzata valamint a 
Martfűi Városfejlesztési Nonprofit Kft. 2016. 
évi költségvetésének megállapítására vonat-
kozó javaslatot a képviselő-testület. Az idei 
pénzügyi terv véglegesítéséről második kör-
ben a február végi, soron következő ülésü-
kön döntenek a képviselők, így biztosítva 
számukra a költségvetés alapos átgondolá-
sának lehetőségét.

Az intézményi pénzügyi terveket a január-
ban megtartott költségvetési egyeztető tár-
gyalások során véglegesítették. 

Az önkormányzat 2016 januárjától jelen-
tős belső átalakításon ment keresztül. Ettől 
az időponttól az önkormányzat feladatainak 
egy részét a Martfűi Városfejlesztési Nonpro-
fit Kft. látja el, amely létszám átcsoportosítás-
sal is járt. 

A szociális területen változás, hogy a 
Gyermekjóléti és Szociális Szolgáltató Köz-
pont feladatai közül a szociális étkeztetés, a 
házi segítségnyújtás, az időskorúak nappali 
intézményi ellátása feladatokat a Szolnoki 
Többcélú Kistérségi Társulás végzi. A szoci-
ális étkeztetéshez az ebédet továbbra is az 
önkormányzat konyhája biztosítja, a kistérsé-
gen keresztül.

Az önkormányzat, a 2016. évre vonatko-
zó pénzügyi terve alapján, a helyi önkor-
mányzatok általános működésének és 
ágazati feladatainak normatív állami tá-
mogatásaként 8,3 millió forintra számíthat. 
A támogatás összege, a kötelező beszámí-
tás alapján, az önkormányzat éves iparűzési 
adó bevételének több mint egynegyedével, 
összesen 140 millió forinttal csökken.

A köznevelési (óvoda) feladatainak tá-
mogatására 96,6 millió Ft illeti meg az önkor-
mányzatot.

A szociális és gyermekjóléti feladatok 
támogatására (család- és gyermekjóléti fela-
datok, bölcsődei ellátás, gyermekétkeztetés, 
szünidei étkeztetés), a település adóerő ké-
pessége, a helyi adó beszámítása figyelem-
bevételével, 46,9 millió forintra számíthat te-
lepülésünk.

A helyi adókból származó bevételek az 
iparűzési adóból, idegenforgalmi adóból, 
építményadóból, telekadóból, valamint gép-
járműadóból származnak. 2015-ben a legna-
gyobb építményadót fizető vállalkozás adó-
módosítást nyújtott be, ennek következmé-
nyeként 96 millió forint adó visszafizetés ke-
letkezett a 2010-2015. közötti időszakra. A 
vállalkozás adómódosításával az építmény-
adó tervezett bevétele ebben az évben 27 
millió forinttal csökken. 

A tervezett iparűzési adó bevétel 475 mil-
lió forint. Ez az összeg az előző évhez képest 
növekedést mutat, de tényleges teljesülése 
csak a májusi bevallások után állapítható 
meg. A helyi adó ciklikussága miatt az önkor-
mányzat minden évben tartalékot képez.

Az önkormányzat idei költségvetésének egynegyedét 
beruházásokra fordítják
VÁROSÜZEMELTETÉSI KFT. JAVULÓ MUTATÓKKAL

Az önkormányzat bevételi előirányzatai 
az intézmények által kimunkált tervszámo-
kon alapulnak. Igyekeztek az intézmények-
nél minden számításba jöhető forrást feltárni 
és a gazdálkodás egyszerűsítését megtenni. 
Működési bevételként 81 millió forinttal szá-
mol az idei büdzsé.

Az önkormányzat a 2016. évi pénzügyi 
tervében ingatlan értékesítést nem tervez, a 
bérbeadást részesíti előnyben.

A 2015. évi szabad pénzmaradvány vár-
ható összege 412 millió forint, ami az idei fel-

fejlesztési Kft-be integrálták. A karbantartási 
feladatokat is a kft látja el intézményi szinten. 

A működési célú támogatási összegeket 
a tavalyi szinten tervezik. A sport támogatás 
felosztását a költségvetés második fordulójá-
nak tárgyalásakor határozzák meg. Az áta-
dott pénzek között a Tiszaföldvári Önkor-
mányzati Tűzoltó Parancsnokság támogatá-
sa is szerepel. Az előre nem látható feladatok 
elvégzésére általános tartalék meghatározá-
sára került sor.

Az önkormányzati szinten felhalmozási 
kiadásként javasolt 325,8 millió forint elői-
rányzat egy része közvetlenül az intézmé-
nyek költségvetési kiadásai között jelenik 
meg. Az előző évekhez képest hatalmas ösz-
szegbe az adóssággal nem rendelkező ön-
kormányzatok támogatását is betervezték, a 
képviselő-testület által korábban meghatáro-
zott feladatokra, 181 millió forint értékben.

A költségvetés tervezetet jónak, szakmai-
lag megalapozottnak, előkészítettnek érté-
kelte a Pénzügyi, Ügyrendi és Városfejlesz-
tési Bizottság. – Vannak negatív tendenciák 
és pozitív fejlemények is, amelyekkel úgy tű-
nik, hogy tartható lesz a pénzügyi terv – fo-
galmazott a testületi ülésen dr. Urbán-Szabó 
Béla, a bizottság vezetője.

– Az állam számos önkormányzati felada-
tot alulfinanszíroz, ami évről évre fokozódik – 
emlékeztetett dr. Despotov Svetozar. A Szo-
ciális, Foglalkoztatási és Egészségügyi Bi-
zottság elfogadásra javasolta az éves pénz-
ügyi tervet, azzal a kitétellel, hogy a pénzügyi 
bizottság vizsgálja felül a külső szakértők 
megbízásának jelenlegi gyakorlatát.

halmozási kiadások (beruházások) fedeze-
tére, a költségvetési egyensúly megteremté-
sére szolgál.

Az önkormányzat 2016-ban 1.301.889 
ezer forint bevétellel és kiadással számol.

Az önkormányzat és intézményei kiadá-
sainak nagy részét az intézmények működé-
séhez szükséges bér és járulékai teszik ki to-
vábbra is, melynek összege 409 millió Ft. Az 
átszervezések miatt az önkormányzat lét-
száma 29 fővel csökkent. 

A működéshez szükséges feladatokhoz a 
pénzeszköz takarékosan, de minden terüle-
ten biztosított. A rendszeres beszállítókat 
versenyeztetik, a legkedvezőbb ajánlatokat 
adó vállalkozókkal kötve szerződést.

A martfűi önkormányzat létszámkerete 
az intézményi részletezés szerint 96 fő.

A közfoglalkoztatottak létszámát a költ-
ségvetésben 137 főre tervezik. A közfoglal-
koztatást kiemelten fontos feladatnak tartja 
az önkormányzat, biztosítva az ahhoz szük-
séges önrészt.

Az önkormányzat költségvetési kiadásai 
között részletesen szerepelnek a szociális el-
látásokról alkotott helyi rendeletben foglaltak 
szerinti ellátási formák várható szükségletei, 
22.150 ezer forint összegben.

A képviselő-testület az önkormányzati in-
tézmények költségvetési támogatását 444 
millió forintban tervezi meghatározni. Az in-
tézmények önkormányzati finanszírozás igé-
nye csökken az előző évhez képest, melynek 
oka, hogy a szociális feladatok egy része a 
kistérséghez került, valamint a Településellá-
tó Csoport önkormányzati feladatait a Város-
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– Az, hogy a növényolajgyár az idén és a 
következő években, adó visszatérítésként, 
nem fizet építményadót, nem jelent rendkívü-
li helyzetet – mondta el dr. Papp Antal. A helyi 
iparűzési adót az elmúlt évi szinten tervezte 
az önkormányzat, az esetleges eltérések 
költségvetési szinten kezelhetőek. A polgár-
mester is megerősítette, hogy az állami 
feladatfinanszírozás több területen – közvilá-
gítás fenntartása, egyéb önkormányzati fela-
datok, szociális és gyermekjóléti feladatok – 
jelentősen visszaesett, csökkentve az önkor-
mányzat bevételeit. Emelkedett az ingyene-
sen étkező gyermekek száma, aminek az ál-
lami finanszírozási oldala szintén nem teljes.

Mindemellett a városvezető jónak ítéli az 
idei pénzügyi tervet, remélve, hogy jól tudja 
az önkormányzat teljesíteni, és nem lesz 
semmi olyan váratlan feladat, amire többlet-
költséget kell szánni.

– A költségvetés nagyságrendjét tekintve 
méltányos a civil szervezetek támogatására 
szánt összeg. A támogatás emelésével kap-
csolatban azonban érthető a hiányérzet, hi-
szen számos kiváló szervezet működik a vá-
rosban – utalt az erre vonatkozó észrevéte-
lekre Rágyanszky István. Az Oktatási, Műve-
lődési, Sport, Civil- és Egyházi Kapcsolatok 
Bizottságának vezetője szerint érdemes vol-
na a támogatási rendszert átgondolni, külö-
nösen a képviselői támogatási keret elosztá-
sára vonatkozóan.

Az önkormányzati képviselő elismeréssel 
szólt az adósságkonszolidációs keretből 
megvalósuló várható beruházásokról. Emel-
lett a járdaépítés, -javítás folytatásának fon-
tosságára is felhívta a figyelmet.

A civilszervezetek évek óta változatlan tá-
mogatási összegének emelését dr. Urbán-
Szabó Béla is javasolta, akár más területtől 
támogatást átcsoportosítva.

Dr. Despotov Svetozar az Egészségház 
környékének forgalomszabályozását szor-
galmazta. Azt is szeretné, ha az önkormány-
zat jelzőtáblákkal segítené a város fő útjain 
való eligazodást.

– Fontos a pénzügyi tendenciák figyelem-
mel kísérése, hogy az a belső szerkezeti át-
alakulás, ami az önkormányzat életében tör-
tént, hogyan mutatkozik meg az eredmé-
nyekben, a számokban – hangsúlyozta Vass 
Éva. A pénzügyi bizottság tagja arra is felhív-
ta a figyelmet, hogy 2014-ről 2015-re csök-
kent, most pedig emelkedett a pénzügyi terv 
főösszege, még a 181 milliós beruházási tá-
mogatástól eltekintve is. A költségvetés 25%-
át pedig fejlesztésre, az elmaradt beruházá-
sokra tudja fordítani az önkormányzat.

A foglalkoztatás nyomon követésére is 
felhívta a figyelmet, mert a munkanélküliség 
továbbra is súlyos gond. A közcélú foglalkoz-
tatottak a költségvetésben tervezett száma 
azonban bíztató lehet ezen a téren. Vass Éva 
is emelne a civilszervezetek támogatásán, 
de, ahogyan fogalmazott, csak okos felhasz-
nálással, olyan célokkal, amelyek a városban 
élők szélesebb rétegét érintik.

* * *

A Martfűi Városfejlesztési Nonprofit 
Kft. 2016. évi költségvetését is alkalmasnak 

találta a második körben való tárgyalásra a 
képviselő-testület. A kft. éves bevételi és kia-
dási főösszegét 189,9 millió forintban hatá-
rozták meg. Az Ingatlangazdálkodási Ágazat 
40,1 millió, a Hulladékgazdálkodási Ágazat 
88 millió, a TESZ csoport az önkormányzati 
kft-be integrálásával létrejött Városüzemelte-
tési Ágazat pedig 61,8 millió forintos költség-
vetésből gazdálkodhat ebben az évben.

Az előterjesztés alapján az önkormányza-
ti kft. ingatlan ágazata az idei évet úgy kezdi, 
hogy saját bevételeivel tudja fedezni a műkö-
dését. Ez a 2015. január 1-től megemelt bér-
leti díjak miatt megnövekedett bevételeinek, 
a hasznosításra átvett ingatlanok illetve ven-
dégszobák egyre jobb kihasználtságának 
köszönhető. A Városfejlesztési Kft. ebben az 
évben is kiemelt figyelmet fordít a kintlévőség 
visszaszorítására, a meglévő hátralékok be-
hajtására.

A kft. ebben az évben megkezdheti a va-
gyonkezelésbe átvett ingatlanok felújítását, 
karbantartását, egyeztetve az önkormány-
zattal, az esetleges pályázati lehetőségek fi-
gyelembe vételével.

Martfű hulladékgazdálkodási közszolgál-
tatójának az elkülönített hulladékgyűjtési 
rendszert úgy kellett kialakítania, hogy lega-
lább a települési papír-, üveg-, műanyag-, 
fém- és zöldhulladék elkülönített gyűjtése, to-

vábbá a házhoz menő gyűjtés biztosított le-
gyen. A kintlévőségek befizetésére irányuló 
intézkedések ezen a területen is kiemelt sze-
repet kapnak.

A kft. a zöldterületek és közterületek fenn-
tartását és a városüzemeltetési feladatokat 
ellátó ágazata működéséhez szükséges for-
rást az önkormányzat biztosítja, a Városüze-
meltetési Ágazat 2016-ban még nem számol 
bevétellel.

A Pénzügyi, Ügyrendi és Városfejlesztési 
Bizottság elfogadta a kft. költségvetésére vo-
natkozó határozatijavaslat-tervezetet. – A bi-
zottság negyedévente vizsgálni fogja, hogy a 
társaság gépjármű üzemeltetési költségei 
hogyan alakulnak – utalt a kft. vezető és cége 
közötti átfedésre dr. Urbán-Szabó Béla bi-
zottságvezető.

– Az önkormányzati kft. éves költségveté-
se, a városüzemeltetési feladatok átvételét 
követően magas, közel 190 millió forint. A 
hulladékgazdálkodás terén a bevételből a ki-
adások teljesíthetőek. Az ingatlanfenntartás-
nál kisebb felújításokra is jut. Remélhetőleg a 
fizetési morál is javulni fog – fogalmazott a 
napirend zárásaként dr. Papp Antal polgár-
mester, hozzátéve, hogy az eddigi képviselő-
testületi intézkedések jó hatással voltak a 
Városüzemeltetési Kft. működésére.

Herbály Jánosné

A szünidei gyermekétkeztetés keretében 
a gyermek lakóhelye, vagy ha a gyermek 
életvitelszerűen a bejelentett tartózkodási 
helyén lakik, a tartózkodási helye szerinti te-
lepülési önkormányzat a szünidei gyer-
mekétkeztetés keretében a szülő, törvé-
nyes képviselő kérelmére a déli meleg főét-
kezést a halmozottan hátrányos helyzetű 
gyermek és a rendszeres gyermekvédel-
mi kedvezményben részesülő, halmozot-
tan hátrányos helyzetű gyermek részére 
ingyenesen biztosítja, és az e körbe tartozó 
gyermekeken kívül további gyermekek, így 
különösen a rendszeres gyermekvédelmi 
kedvezményre jogosult gyermekek ré-
szére ingyenesen biztosíthatja. 

A települési önkormányzat a szünidei 
gyermekétkeztetést a bölcsődei ellátásban, 
óvodai nevelésben részesülő gyermekek 
számára a bölcsődei ellátást nyújtó intéz-
mény és az óvoda zárva tartásának időtarta-
ma alatt valamennyi munkanapon, az e kör-
be nem tartozó gyermekek számára a nyári 
szünetben legalább 43 munkanapon, legfel-
jebb a nyári szünet időtartamára eső vala-
mennyi munkanapon, az őszi, téli és tavaszi 
szünetben a tanév rendjéhez igazodóan szü-
netenként az adott tanítási szünet időtarta-
mára eső valamennyi munkanapon köteles 
megszervezni, és ennek keretén belül a szü-
lő, törvényes képviselő kérelmének megfele-
lő időtartamban az adott gyermek részére 
biztosítani.  

A 2015/16. tanév tavaszi szünetére vo-
natkozóan az időtartam: 2016. március 24. 
naptól 2016. március 29. napig tart. Helye: 
József Attila Általános Iskola ebédlője 

Tájékoztatás szünidei gyermekétkeztetésről

(Martfű, Május 1. út 2. szám). A szünidei ét-
keztetés helyben történő elfogyasztása 
biztosított. 

A család- és gyermekjóléti szolgálat a 
jegyző értesítése alapján felkeresi a hátrá-
nyos helyzetű és a rendszeres gyermekvé-
delmi kedvezményben részesülő, halmozot-
tan hátrányos helyzetű gyermeket nevelő 
családot, és segítséget nyújt a jogosultnak a 
7. melléklet szerinti nyilatkozat kitöltéséhez 
és benyújtásához. A nyilatkozat – az évközi 
szünet időtartama kivételével – a nevelési év, 
tanév során bármikor benyújtható, illetve 
módosítható.

A szünidei gyermekétkeztetés igénybevé-
teléhez szükséges nyilatkozat és a kapcso-
lódó jogszabályok a városi honlapon letölt-
hetőek.

Martfű Város Önkormányzata

Tájékoztatjuk kedves olvasóinkat, hogy 
a Martfű Magazin következő lapszáma 
2016. március 25-én jelenik meg. 

Írásaikat, hirdetéseiket március 17. 
csütörtökig adhatják le a szerkesztő-
ségben, vagy a martfumedia@gmail.com 
címen.
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Szép idők voltak itt…
1942-ben, amikor Farkas Ferenc először 

jött Érsekújvárról Martfűre, még csak öt ház 
állt, köztük az internátus, ahová beköltözött. 
Feri bácsi egyike azoknak, akik közöttünk 
még tanúi voltak a Cikta Cipőgyár, ezzel 
együtt Martfű épülésének.

Farkas Ferenc 2016. február 29-én töltöt-
te be a 90. életévét. Ebből az alkalomból, 
születésnapján Gesztenye sori otthonában 
keresték fel az önkormányzat nevében dr. 
Papp Antal polgármester és Gonda Istvánné 
alpolgármester. A virágok és az önkormány-
zat ajándéka mellett, Magyarország minisz-
terelnökének üdvözlő emléklapját is átadták 
városunk szép korú polgárának.

Feri bácsi Érsekújváron született. Fiatalon 
inasként dolgozott egy ruhakereskedőnél, de 
papírt nem tudott róla szerezni, mert az üzlet 
zsidó tulajdonosát időközben elhurcolták. 
Később Zlinben és Érsekújváron kitanulta a 
cipőgyártó mesterséget. A Bata cégen ke-
resztül került Otrokovicére, majd az útja 
majdnem Brazíliába, a cégcsoport egyik otta-
ni gumigyárába vezetett. 1947-ben családjá-
val együtt Tótkomlósra telepítették, ezután 
helyezkedett el végleg a martfűi cipőgyár-
ban, itt, az épülő városban talált megélhetést, 
teremtett otthont, alapított családot.

Feri bácsi a cipőgyári műhelyek minden 
gépét kiismerte, sokat és jól dolgozott. Idő-
vel, a kísérleti műhelyben, csoportvezetői fe-

ladattal bízták meg. A mintacipők, különösen 
az exportáruk készítése, a kiállítási kollekci-
ók összeállítása igen komoly felelősséggel 
járt. Napi 1000-1200 cipő készült a műhelyé-
ben, bakancsok, férficipők, attól függően, 
hogy milyen modellre volt szükség. 

A cipőgyárban ismerkedett meg leendő 
feleségével, Elvira nénivel is, akivel két lány-
gyermeket neveltek fel. Elvira, Csöpi néni 
sajnos már nem lehet közöttünk. A család 
azonban időközben négy unokával és két 
dédunokával bővült.

– Martfűn a városi élet mindig kitűnő volt. 
Sokat dolgoztam, munkaidő után pedig ker-
tészkedtem. Valamikor, még odahaza, kiváló 
futballista, ifjúsági válogatott voltam, de ab-
bahagytam a focit, mert a munkát nem akar-
tam elhanyagolni. Tánc meg ilyesmi azért 
volt. Fiatalon azt mondtam, hogy 25 éves ko-
romban megnősülök, és megnősültem. Úgy 
gondoltam, hogy két gyerekem lesz, min-

degy, hogy lány vagy fiú. Így terveztem és így 
is sikerült!

A feleségemmel úgy ismerkedtem meg, 
hogy nem volt jó a varrógépe, nem bírták 
megcsinálni. Én megjavítottam, aztán sze-
rencsém volt és összekerültünk.

Akármilyen rendszer jött, mindig jó volt, 
de rengeteget dolgoztam. A gyárban bármi-
lyen vezetés volt, nekem megfelelt, mert nem 
én voltam rájuk szorulva, ők voltak énrám 
szorulva. Így volt jó, ilyen szerencsém volt! – 
összegzi elégedetten munkáséveit, amelyek 
bizony már régen elmúltak, hiszen 62 éves 
korában, 28 éve fejezte be a gyári munkát. – 
A nyugdíjas évek is gyönyörűen telnek. Szép 
idők voltak itt, nem panaszkodom, nekem 
mindig jó volt.

Feri bácsi 90. születésnapja alkalmából 
továbbra is ilyen jó kedélyt, megelégedettsé-
get és jó egészséget kívánunk!

Herbály Jánosné

Szikszai Róbertné Ilike néni 2016. január 
28-án töltötte be a 90. életévét. Egészségi ál-
lapotára hivatkozva köszönettel elhárította a 
nyilvános megemlékezés lehetőségét, de 
egy kis beszélgetésre, Gesztenye sori ottho-
nában, örömmel vállalkozott.

Ilike néni 1946-ban került Érsekújvárról 
Martfűre. Líceumban érettségizett, tanárnak 
készült, az élet azonban más területekre so-
dorta. Családja elszenvedője volt a Felvidék 
politikai ide-oda tologatásának. Az édesapja 
vasutas volt. Ahhoz, hogy az állását megtart-
hassa, két nővérét év közben ki kellett vennie 
a magyar iskolából, őt pedig eleve szlovák is-
kolába íratták be anélkül, hogy egy szót is tu-
dott volna szlovákul.

Az 1938-as visszacsatolást követően is-
mét magyar iskolába járt, és, ahogyan fogal-
mazott, jóformán az iskolapadból férjhez is 
ment. – Nagy, romantikus szerelem volt a mi-
énk. A gimnáziumban tánc- és illemórákra 
jártunk, ott kezdődött...

A férje átszökött Magyarországra, ahon-
nan, érettségi után, a tényleges katonai szol-
gálata idején bevonult. Amint lehetőség adó-
dott, Ilike néni is a férje után jött. Beköltözési 
engedélye ugyan nem volt, de belügyminisz-
teri engedéllyel, sikerült ezt is megszereznie. 

– Amikor a férjem leszerelt a háború után, 
1945-ben, jelentkeznie kellett Érsekújváron a 
parancsnokságon. Aki újból szlováknak val-
lotta magát, az maradhatott. Sem ő, sem az 
öccse, sem én nem akartunk reszlovekizálni, 

A történelem viharának sodrában
nem vagyunk szlovákok, magyarok vagyunk. 
Nem is kaptunk állást. Apámat kitették a va-
súttól, mi pedig ott voltunk a nyakukon a 11 
hónapos gyermekünkkel. Áldozatai voltunk a 
politikai sakkozásnak, és rettentően nehéz 
volt a helyzetünk – emlékszik vissza erre az 
időszakra Ilike néni.

Robi bácsi érettségi után Érsekújváron a 
Cikta Cipőgyárban kapott állást. Egy-két év 
elmúltával helyezték Martfűre. Egy másik 
családdal közös társbérletben kezdték itteni 
életüket. Ilike néni először fogorvos mellett 
dolgozott asszisztensként. – Bármit meg kel-
lett csinálnom, ha elment az óvónő szabad-
ságra, akkor óvónő voltam, ha be kellett ug-
rani valaki helyett, akkor engem tettek oda. A 
gyárban hiány volt adminisztrátorból, ezért 
oda, majd a bérelszámolásra helyeztek. Min-
dent meg kellett tanulnom, szakvizsgákat tet-
tem, közgazdasági képesítést szereztem.  
33 évet dolgoztam, 1981-ben onnan mentem 
nyugdíjba. 

Ilike néni mérnök fiának két gyermeke 
született. Mára három dédunokával is bővült 
a család.

– Amikor Martfűre jöttünk, csak a Tisza 
parton volt valamennyi fa, és a gesztenye sor 
volt meg. Munka után a legtöbbször a Tiszán 
strandoltunk. A felvonulási épületekből kiala-
kított üzemi konyha egyben mozi- és tánche-
lyiségként is működött, ott zajlott a társadalmi 
élet. Szombat esténként táncoltunk, hetente 
kétszer volt mozi előadás. Az állami ünnepe-

ken felvonultunk, bekapcsolódtunk a brigád-
mozgalomba is. Nem olyan mozgalmi jellegű 
volt ez, szórakoztunk, társas életet éltünk, 
táncoltunk. Jó volt...

Robi mindig szeretett írogatni, nagyon jó 
stílusa volt. Akkor a gyárban már működött 
valamilyen újság és más kiadványok is ké-
szültek. Újságíró lett, a Néplaphoz került, ő 
igazán az elemében volt.

Én azért bánom, hogy nem lehettem pe-
dagógus. Én is szerettem írni, több versem 
és írásom meg is jelent. Más munkakörbe 
vágytam és más munkakör dukált volna ne-
kem. Különösen az elején borzasztó honvá-
gyam volt, hat évig egyáltalán nem látogat-
hattam haza. De hát így alakult...

Nagy szerelem volt a miénk, a diákkorral 
kezdődött és 57 évig tartott. Mi voltunk az el-
ső nyilvános aranylakodalmasok Martfűn – 
emlékezett vissza Ilike néni elhunyt férjére, a 
Martfűn együtt eltöltött szép és tartalmas év-
tizedekre.

Herbály Jánosné
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CIVIL VILÁG

2015-ben is sikeres évet zárt a Martfűi 
Mozgássérültek Egyesülete. Éves program-
jaik közül kiemelkedtek az esélyegyenlőségi 
napok. Június elején Abádszalókon jártak, 
ahol a város nevezetességeit, köztük a baba-
múzeumot is megtekintették. Sorstársaikkal 
találkoztak Poroszlón is, ahol a látnivalók 
megismerésén túl, csónakázásra is lehető-
ségük nyílt. Nyíregyházán az állatparkot és a 
skanzen falut nézték meg az ottani mozgás-
sérült egyesület képviselőivel. A bajai esély-
egyenlőségi napon, az elmaradhatatlan ba-
ráti egyeztetésen, konferencián túl, megláto-
gatták a székesegyházat és más nevezetes-
ségeket, végül pedig a hajósi pincesort.

A kirándulások mellett számos rendez-
vénnyel, találkozóval erősítik sorstársi kö-
zösségüket. Évek óta hagyomány, hogy be-
tegtársaiknak, karácsonyi ajándékként, tar-
tós élelmiszerekből csomagot készítenek.

Kiváló hangulatban telt év végi, karácso-
nyi, óévbúcsúztató rendezvényük is, ahol a 
közösség 34 tagja barátaik és segítőik köré-
ben értékelte éves tevékenységüket és kö-
szöntötte a közelgő ünnepeket, pezsgővel, fi-
nom házi süteményekkel, közös ebéddel. 
Vendég fellépőik között köszönthették a 

A közösség gyógyít

A Martfű Városi Nyugdíjas Egyesület ha-
gyományosan, ebben az évben is Újévkö-
szöntő Mulatság szervezésével kezdte a 
2016. évi programsorozatát, vendégül látva 
testvér egyesületeit, nyugdíjasklubokat és 
városunk társ civilszervezeteit január 22-én, 
a Művelődési Központban.

Ez alkalommal a Kengyeli Nefelejcs Klub, 
az Öcsödi József Attila Nyugdíjasklub, a 
Kunszentmártoni Nyugdíjas Klub Hagyo-
mányőrző Egyesület, a Tiszaföldvári Fegyve-
res és Rendvédelmi Szervek Nyugdíjas és 
Baráti Köre Egyesület, a Rákóczifalvai és a 
Mesterszállási Együtt Egymásért Nyugdíjas 
Klubok, martfűi civilszervezetek, a Jóre-
ménység Klub, a Diabétesz Klub, a Mozgás-
sérültek Klubja, a Martfűi Baráti Kör és a Kos-
suth Nyugdíjasklub tagjait üdvözölhették a 
mulatság résztvevőiként.

Gonda Istvánné alpolgármester, az est 
háziasszonyaként kiemelt szeretettel kö-
szöntötte a házigazda Martfű Városi Nyugdí-
jas Egyesület tagjait, fáradhatatlan vezetőjü-
ket, Kun Lajosné Évikét és meghívott vendé-
geiket.

„Az új évben is erőt, egészséget
és sok hasonló találkozást!”

Nagy tisztelettel köszöntötte a jelenlévő-
ket dr. Papp Antal polgármester is. A Magyar 
Kultúra Napján Kölcsey Ferencet és a Him-
nusz születését idézve, nemzeti fohászunk 
„Isten, áldd meg a magyart, Jó kedvvel, bő-
séggel” kezdő soraival kívánt minden jót a ta-
lálkozó résztvevőinek.

– Ebben a korban már nem olyan könnyű 
a változásokat elfogadni, alakulni hozzá, az 
életünk részévé tenni. De én tudom, hogy 
önöknek ez mindig sikerül, mert összefognak 
egymásért, egymással, és így ismét sikeres 
esztendő elé néznek – vette át a jókívánsá-
gok sorát Gonda Istvánné.

Az előttük álló mulatsághoz Kunné Évike 
is nagyon jó szórakozást, az új évben is erőt, 
egészséget, és sok hasonló találkozást kí-
vánt klubtársainak és minden meghívott kö-
zösségnek.                     Herbály Jánosné

Szandaszőlősi Béke Klub tagjait és a Martfűi 
József Attila Általános Iskola diákjait is.

Közösségépítő rendezvényeik sora eb-
ben az évben tovább bővül, havonta szín-
házlátogatásokat szerveznek az Erkel Szín-
házba, a Magyar Állami Operaházba és a 
Budapesti Operettszínházba. Márciusban 
budapesti kirándulásra készülnek, áprilisban 
békéscsabai sorstársaikhoz és a Munkácsy 
múzeumba látogatnak. Májusban Gyulára 
utaznak, az Almássy-kastélyt és a várat sze-
retnék látni, de csokoládé és pálinkakósto-
lásra is meghívják őket vendéglátóik. Június 
elejére pedig balatoni kirándulást terveznek, 
ahol kaposvári és siófoki barátaikkal találkoz-
nak.

A Martfűi Mozgássérültek Egyesülete je-
lenleg 45 főt számlál. Tagjaik között nem 
csak mozgássérültek, hanem siketek és na-
gyothallók, cukorbetegek, más fogyatékkal 
élők és egészségesek is vannak. Az össze-
tartó közösség további jelentkezőket is öröm-
mel vár soraiba.          Herbály Jánosné

Korizáskor élmény a 
mozgás!

Hosszú évek után újra Martfűn is koriz-
hattak a téli sport szerelmesei. Talán már 20-
25 éve is annak, hogy a városi park területén 
található, ma streetball pályaként funkcionáló 
aszfalt csíkot néhány napon keresztül jég 
fedte. Idén azonban a VitalLife Szabadidő és 
Sportcentrum Nonprofit Kft. és a Suszter Ká-
vézó közös szervezésében 2016. január 7-
től február 7-ig egy hónapon keresztül, min-
dennapos nyitva tartással, a Művelődési 
Központ teraszán Martfűn újra korcsolyázási 
lehetőség várta a téli sport iránt érdeklő-
dőket.

A felállított palánkos műanyag pálya a 
jéggel közel azonos korcsolyázási élményt 
nyújtva, kellemes és hangulatos környezet-
ben, jó zenével, a forralt bor és sült gesz-
tenye ízével, illatával nyújtott felejthetetlen 
élményt a pályára kilátogatóknak.

A délelőtt folyamán a martfűi iskolák 
tanulói, mintegy 800 gyerek az iskolai test-
nevelés óra keretein belül ingyen próbál-
hatta ki a korizás élményét. De nem csak 
Martfűről, hanem a környező településekről, 
Rákóczifalváról, Rákócziújfaluból, Tiszate-
nyőről és Kengyelről is érkeztek általános 
iskolai osztályok. A pálya rövid egy hónapos 
nyitva tartása alatt mintegy 2300-an húztak 
korcsolyát a lábukra.

A nagy érdeklődés mellett önkéntes 
segítők is szép számmal akadtak, hiszen a 
martfűi középiskola tanulói 257 óra önkéntes 
munkával támogatták a pálya működtetését. 
Külön köszönet Kiss Rita tanárnőnek, aki a 
hétvégék során is nagy segítségünkre volt.

2016. február 6.-án szombaton jelmezes 
farsangi korizás és jégdisco színesítette a 
programot. A rendezvény Martfű Város Ön-
kormányzata és a Nemzeti Kulturális Alap 
támogatását élvezte. A szervezők köszönik a 
Martfű Városi Művelődési Központ dolgozói-

nak a korcsolyapálya működ-
tetéséhez nyújtott segítségét.

Doroginé Bálint Edina
VITALLIFE Szabadidő és 

Sportcentrum Nonprofit Kft.
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• Ajándékozzon gyönyörű, 16 részes 
svájci edénykészletet. Érdeklődni: 452-
159, 18 óra után.

• Eladó 30-as, Samsung galaxy okos-
telefon. Tel.: 30 209-7427

• Nyugdíjas hölgy tengerparti repülős 
utazáshoz útitársat keres. Tel.: 30 308-
6717

• Martfűn felújított, 2 és félszobás, 
2nappalis, komfortos, 125 m -es kertes ház, 

új nyílászárókkal, zárt terasszal, konvek-
torokkal, kandallóval eladó, szolnoki vagy 
budapesti lakásra cserélhető. Műhely, ga-
rázs, nyári konyha, fúrt kút is van. Irányár: 
10,5 M Ft. Érdeklődni: 06 30 450-3948, 06 30 
254-0279

Autótulajdonosok figyelem! Karosszéria-munkákat, kipufo-
górendszerek javítását vállalom! Megbízhatóság, tapasztalat, 
szakmai igényesség! Tel.: 06 20-4958-161

Felújít? Újat épít? Víz- és központi 
fűtés szerelést, javítást vállalok! Meg-
bízhatóság, tapasztalat, szakmai igényes-
ség! Tel.: 06 20-4958-161

     Országgyűlési Képviselői fogadóóra
BOLDOG ISTVÁN, a Fidesz-KDNP országgyűlési képviselője 

legközelebb 2016. március 9-én 11 órától és április 13-án 9 

órától tart fogadóórát Martfűn, a Szolnoki út és a Május 1. út 

sarkán.
Mindennapos fogadóóra
email: el: 20/380-0709boldog.istvan.fogadoora@gmail .com T

Külföldi munkára GÉPI VAKOLÓKAT keresünk. 
Nyelvtudás nem szükséges.

Tel.: 70 580 4050

PIETAS Temetkezési Kft. 
árai a martfűi temetőben

Urnás temetés
(Hamvasztási szolgáltatással

és temetői díjakkal

128.575 Ft + sírhelydíjtól

Koporsós temetés
(Koporsóval, kellékekkel és

 temetői díjakkal)

178.132 Ft + sírhelydíjtól

Ügyintézés:
Pádár László temetőgondnok

Új temető 
Tel.: 20/ 519-08-88

Új, gránit urnás síremlékek

130.000 Ft-tól

Szolnokon a Széchenyi 

lakótelepi piacon lévő Dávid 

Jelmez Szaküzletben

(a piac mögötti sétálóutcán, 

a tetőn fagyi tölcsér látható). 

Óriási választék, bölcsis, 

ovis, iskolás és felnőtt 

jelmezek.

AKCIÓS FARSANGI JELMEZ- 

ÉS KELLÉKVÁSÁR

Nyitva minden nap 9-18 óráig.

Várjuk szeretettel és óriási választékkal.

TAVASZI HIRDETÉSI 
AKCIÓ

KEDVEZŐ HIRDETÉSI
LEHETŐSÉGEK – MARTFŰ MAGAZIN, 

MARTFU.HU
Színes, keretes hirdetések hátsó borítón, 

több hónap esetén mennyiségi kedvez-
ménnyel.

Keretes, egyszínű hirdetések belső oldal-
páron, változó méretben, több hónap esetén 
mennyiségi kedvezménnyel.

Apróhirdetés 20 szóig bruttó 500 Ft, 
negyven szóig 800 Ft.

Tel.: 06 70 380-6187
e-mail: martfumedia@gmail.com

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS

Hálás szívvel mondunk köszönetet 
rokonoknak, ismerősöknek, szomszé-
doknak és mindazoknak, akik

TOKODI ANDRÁS
(1954-2015)

temetésén részt vettek, mély gyá-
szunkban osztoztak, valamilyen formá-
ban kifejezték részvétüket.

Gyászoló felesége, édesanyja, fia, 
menye, lánya és párja, unokái

MEGEMLÉKEZÉS

KAPUSI SÁNDOR

halálának 10. évfordulója alkalmából.

Köszönjük, hogy éltél és minket szerettél,

Nem haltál meg, csak álmodni mentél.

Szívünkben itt él emléked örökre,

Ha látni akarunk, felnézünk az égre.

A csillagok közt utazol tovább,

Ott várj ránk, ha időnk lejárt.

Lánya Erzsi és családja
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MARTFŰ – Autóbusz váróterem INDULÓ BUSZJÁRATOK
Az adatok a 2015. december 13.-i állapotot tartalmazzák. A menetrend változás jogát fenntartjuk.

MENETREND

KMKK – Középkelet-magyarországi Közlekedési Központ Zrt.
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MENETREND

A kémények karbantartásával és elle-

nőrzésének fontosságával kapcsolatban a 

63/2012. (XII.11.) BM rendelet előírja, hogy a 

kéményeket a közszolgáltatónak évente 1 

alkalommal ellenőriznie kell – áll a Szolnoki 

Katasztrófavédelmi Kirendeltség tájékoztató 

felhívásában. Ez alól kivételt az időlegesen 

használt ingatlanok jelentenek, ahol a sor-

munkában meghatározott feladatokat a köz-

szolgáltató négyévenként végzi.

A katasztrófavédelmi kirendeltség arra is 

figyelmezteti a lakosságot, hogy az elhanya-

golt kémény koromtűzhöz, valamint szén-

monoxid-mérgezéshez is vezethet. A hideg 

idő miatti intenzív fatüzelés következtében a 

korom gyorsabban lerakódik a kémény falán, 

leszűkítve a kürtőt. Fokozottan érvényes ez 

akkor, ha az égés nem tökéletes, például mi-

kor műanyag- és gumihulladékot tesznek a 

fűtőberendezésbe, amely nemcsak a kémé-

nyek állapotában okoz jelentős károkat, ha-

nem a keletkező mérgező gázok miatt veszé-

lyes is. A leszűkült kürtőben a hőmérséklet 

megnövekszik, míg a kéményben lehülő víz-

gőz és égéstermékek lecsapódása kátrá-

nyos réteget alakít ki, amely képes meggyul-

ladni.

Ügyelni kell a kémények állapotára, a tü-

zelőberendezést csak a gyártó által ajánlott 

tüzelőanyaggal üzemeltessék, ha problémát 

tapasztalnak – de évente legalább egyszer 

mindenképpen – ellenőriztessék kémény-

seprővel! Ne próbálják házilag, szakember 

nélkül javítani a kéményt, mert ahhoz speciá-

lis szerszám, alkatrész és kellő szakismeret 

szükséges!

A kémény használaton kívüli bekötő- és 

tisztító nyílását nem éghető anyaggal hézag-

mentesen lezárva kell tartani! Ne tömítsék el 

a régi nyílászárókat, ne takarják el a szellőző-

ket!

Lakossági felhívás
A KÉMÉNYEK KARBANTARTÁSÁRÓL ÉS A KÉMÉNYSEPRŐ-IPARI KÖZSZOLGÁLTATÁS 
ELLÁTÁSÁNAK VÁLTOZÁSAIRÓL

Változások a kéményseprésben

A JNSZ Megyei Katasztrófavédelmi Igaz-
gatóság tájékoztatása alapján 2016. július 1-
jétől a katasztrófavédelem kéményseprőipari 
szerve látja el a kéményseprőipari tevékeny-
séget azokon a településeken, ahol jelenleg 
a katasztrófavédelem által kijelölt közérdekű 
szolgáltató biztosítja az átmeneti ellátást, to-
vábbá ott, ahol az önkormányzat 2016. július 
1-jével felmondja a közszolgáltatási szerző-
dését.

A katasztrófavédelem e települések azon 
ingatlanaiban végzi a kémények időszakos 
ellenőrzését, illetve a műszaki vizsgálatokat, 
amelyek magánszemély tulajdonában van-
nak, és amelyekbe nincs gazdálkodó szerve-
zet bejelentve, emellett a társasházakban és 
a lakásszövetkezeti lakóingatlanokban.

A közületi szektorban azok a kéménysep-
rőipari szolgáltatók látják el ezt a feladatot, 
amelyek az adott megye közigazgatási terü-
letére a tevékenység végzését a tűzvédelmi 
hatóság felé bejelentették.

Azokon a településeken, ahol az önkor-
mányzat fenntartja jelenlegi közszolgáltatási 
szerződését, a kéményseprőipari tevékeny-
séget mind a lakossági, mind a közületi szek-
torban a jelenlegi közszolgáltatók végzik a 
szerződés lejártáig.

A kémények időszakos ellenőrzése to-
vábbra is kötelező feladat lesz, amelyet a la-
kosság számára a katasztrófavédelem és a 
megmaradó közszolgáltatók egyaránt előre 
ütemezett sormunkában látnak el. A közületi 
szektorba tartozó ingatlanok esetében az in-
gatlan használójának az ellenőrzést külön 
jogszabályban meghatározott időnként meg 
kell rendelnie.

A lakossági szektorba tartozó ingatla-
nok esetében 2016. július 1-jétől a kémé-
nyek időszakos ellenőrzése, tisztítása, 
valamint négyévenkénti műszaki felül-
vizsgálata (sormunka) ingyenes lesz, ha 

azt a felülvizsgáló szerv az általa megadott 
első vagy második időpontban el tudja vé-
gezni. Ha azonban csak egy közösen egyez-
tetett, harmadik időpontban tudnak sort kerí-
teni az ellenőrzésre, seprésre, a tevékenysé-
gért a 2015. július 1-i állapot szerinti közszol-
gáltatási díj 30 százalékának megfelelő ösz-
szegű kiszállási díjat kell fizetni.

Társasházakban és lakásszövetkezeti la-
kóingatlanokban lévő azon lakások eseté-
ben, amelyek gazdálkodó szervezet tulajdo-
nában, használatában vannak, a kémények 
időszakos ellenőrzéséért, tisztításáért, négy-
évenkénti műszaki felülvizsgálatáért az in-
gatlan használójának költségtérítést illetve 
közszolgáltatási díjat kell fizetnie.

A közületi szektorba tartozó ingatlanok 
használóinak valamennyi kéményseprőipari 
tevékenységért díjat kell fizetni.

A katasztrófavédelem kéményseprő-
ipari szervezeti egysége méri fel, hogy 
mely ingatlanok tartoznak a lakossági, il-
letve melyek a közületi szektorba, a mun-
ka 2016 februárjában indul – a helyszínen 
vagy levélben történő megkereséssel. A ka-
tasztrófavédelem ezért arra kéri a lakossá-
got, segítsék munkájukat. 

A közszolgáltatás ellátása az új struktúra 
kialakításáig és azt követően is folyamatosan 
biztosított: 2016. július 1. előtt a meglévő köz-
szolgáltató, annak kiesése esetén a kataszt-
rófavédelem által kijelölt szolgáltató végzi el 
a feladatokat, ezt követően pedig a kataszt-
rófavédelem folyamatosan veszi át a felada-
tot a jelenlegi közszolgáltatóktól. 2025-re a 
lakossági szektorban a katasztrófavédelem 
valamennyi településen átveszi a kémény-
seprőipari feladatokat. 

A kémények karbantartásával kapcsola-
tos lakossági felhívás, valamint a kémény-
seprőipari közszolgáltatás ellátásának válto-
zásairól szóló tájékoztató a www.martfu.hu/-
Hirdetmények menüpontjánál olvasható.

Herbály Jánosné



13

REJTVÉNY

Balatoni üdülést nyerhet!

NYEREMÉNYSZELVÉNY 1.
 2016. FEBRUÁR

Megfejtés:

FEJTSE MEG ÉS
ÜDÜLJÖN A BALATONNÁL!

Hogyan nyerhet? Ha a február, már-
cius, április és május havi lapszámokban 
megjelenő rejtvények nyereményszel-
vényeire ráírja a helyes megfejtést, 
kivágja, összegyűjti és május végéig 
elküldi vagy behozza a szerkesztőségbe.

A rejtvények megfejtői között egy egy-
hetes szálláslehetőséget sorsolunk ki két 
fő részére az önkormányzat Fonyód-
Bélatelepen lévő üdülőjébe. 

Két szerencsés nyertes a Martfű Ter-
mál SPA 50%-os kedvezményre jogosító 
fürdőutalványát veheti igénybe, öt darab 
egy alkalomra szóló családi jegy (két fő + 
egy gyermek részére) és wellness 
kiegészítő jegyek vásárlásához, a Termal-
Medical Zrt. felajánlásaként. 

Egy kedves olvasónk pedig az Éva 
Kozmetika, Takácsné Nádi Éva 5.000 Ft 
értékű ajándékutalványával lesz gaz-
dagabb.

A megfejtéseket tartalmazó nyere-
ményszelvényeket május 31-ig lehet 
leadni a művelődési központ portáján, a 
szerkesztőségben, vagy elküldeni levél-
címünkre (Mártírok út 1.), névvel, címmel, 
telefonszámmal.  

Kellemes rejtvényfejtést és jó pi-
henést kívánunk!  

A rejtvények összeállításával Papp 
Perenc támogatja a Martfű Magazint.  
Köszönet érte!  

- Doktor úr, azt hiszem, új szemüvegre lenne 
szükségem! 

/A válasz a vízszintes 1. alatt található./

Vízszintes:

1. A beküldendő megfejtés, a vicc poénja; 
18. Vanessa-… 1978-ban született klasszikus 
és popzenész hegedűművész hölgy; 19. A hin-
duizmus egyik főistene; 20. Férfinévnap márci-
us 12-én -– ha megrázza a szakállát, még a kö-
zelgő tavasz ellenére is havas lehet a táj; 21. Az 
USA és Kanada határvidékén található Nagy-
tavak öt tagja közül az egyik; 22. Csongrád me-
gyei város, mely a hagymájáról is híres, de Jeru-
zsálem városával is szokták együtt emlegetni; 
24. … és Petrov (orosz-szovjet írópáros); 26. Író 
és politikus, a magyar reformkor irodalmi és tár-
sadalmi életének egyik legtevékenyebb alakja 

(András) /1786-1864/; 27. Testvérpár vezeték-
neve (Zsuzsa: színész /1928-2001/– öccse, Ist-
ván: rádiós újságíró, az egykori Csúcsforgalom 
c. műsor riportere /1933-2002/); 29. Kettőzve: 
kisgyermekeket tréfásan fenyegető szó; 30. 
Hordóűrmérték; 32. Rigai születésű világhírű 
sakkozó volt (Mihail) /1936-1992/; 34. Kenyeret 
vajaz; 36. Amerikai író, újságíró, az 1917-es 
oroszországi események tudósítója (John) 
/1887-1920/ /REED/; 37. Szélsőséges ír fegy-
veres politikai szervezet; 39. Fehérítőszer már-
ka /ACE/; 41. A vendégek nyakába akasztott vi-
rágfüzér neve Hawaii-on, de a román pénznem 
(többes száma) is; 43. 1950-es születésű brit 
zenész, dalszerző, a Smokie együttes énekese 
(Chris); 45. Közelre mutató szó; 46. Juttatod; 
48. Hála Istennek!; 51. Számítógépes világmár-
ka; 53. Római 501; 54. Olyan nagy; 56. Tehén-
antilop-féle; 57. A Volga legnagyobb jobb oldali 
mellékfolyója /OKA/; 59. Újpesti Torna Egylet; 
60. … Kazan – görög származású háromszoros 
Oscar-díjas (köztük 1999-ben életmű-díj) ame-
rikai filmrendező /1909-2003/; 61. Cselekvést, 
történést kifejező szófaj; 63. Egyfajta zsírégető 
vegyület, a konjugált linolsav rövid neve /CLA/; 
65. Erre a helyre; 67. …, a földönkívüli (Steven 
Spielberg 1982-ben bemutatott filmje); 68. Min-
denki előtti a sorban; 71. Kérdezni, angolul 
/ASK/; 73. Kiemelkedő magyar építész, a Ma-
gyar Állami Operaház tervezője (Miklós) /1814-
1891/; 75. Súlyt a földről felvesz; 77. Az egyik is-
kolai óra alsó tagozatosoknak; 78. Tömlöc, bör-
tön, régies szóval; 81. Szalonnát főz, puhít; 83. 
Juhász Ferenc, Kossuth-díjas költő szülőhelye; 
85. Sergio Leone 1984-ben bemutatott filmje, 
többek között Robert De Niro és James Woods 
főszereplésével; 

Függőleges:

1. Annyi, mint, röv.; 2. Ismert üdülő település 
a Balaton déli partján Siófok és Balatonföldvár 
között; 3. Palya … – Prima-díjas és kétszeres 
Artisjus-díjas magyar népdalénekesnő, előadó-
művész, Makón született 1976-ban; 4. Az Er-
zsébet név egyik becézett változata, de önálló 
névként is anyakönyvezik; 5. Magatok; 6. Óvo-
da, a kicsik nyelvén; 7. … Lake City – az USA 

Utah államának székhelye (a hiányzó angol szó 
magyar jelentése egyébként: só); 8. Fél üveg!; 
9. Református, röv; 10. Ókori balkáni nép; 11. 
Nyugvó állapot, melyben egy testre, vagy rend-
szerre ható erők kiegyenlítik egymást (létezik 
lelki is) – idegen szóval: balance; 12. Kezdődik a 
zenebona!; 13. Az 1970-es években világhírűvé 
vált progresszív rock együttes, az Emerson, La-
ke & Palmer trió rövidített neve; 14. Kiskorú sze-
mélyt illető, kiskorú személyre vonatkozó; 15. 
Világhírű porcelánjáról híres város Veszprém 
megyében; 16. Indul, fakad (pl. folyó); 17. Jelen-
tős város, közlekedési csomópont Dél-Szerbiá-
ban; 23. Kicsinyítő képző; 25. Utcai plakát; 28. 
Népszerű aromás ital; 29. Nyitott átjárható ka-
pu, emlékmű, melyet általában valamely győze-
lem emlékére emelnek – híres a párizsi is, a 
Champs-Élysées végénél; 31. Régi, használha-
tatlan kacat, lom; 33. Farmer márka; 35. Bibliai 
alak, bárkát épített a családja és az állatvilág 
özönvíztől való megmentésére; 38. Akol egyne-
mű betűi; 40. Szóösszetételek görög eredetű 
előtagja, jelentése belső, befelé irányuló (pl. az 
ezotéria szóban) /EZO/; 42. Ruhadarab; 44. 
Fordított szaglószerv!; 45. Múlik, lejár (idő); 47. 
Énekszámokból álló előadás a nap végén; 49. 
Az Erika név egyik becézett formája; 50. Számí-
tógép vezérelt szerszámgép /CNC/; 52. Európai 
Unió, röv.; 55. Csónak gerince /KIL/; 58. Napja-
ink népszerű angol énekesnője – a Hello című 
száma és az abból készült videoklip már több le-
töltési és nézettségi rekordot megdöntött; 60. 
Egyenlő, kissé bizalmas használatú szóval; 62. 
Napszak; 64. 1962-ben Budapesten született, 
csapatban világbajnok és olimpiai ezüstérmes 
kardvívó (Péter - dr.); 66. Emelet, röv.; 69. Új-
Zéland állami oktatási szerve – Education Re-
view Office /ERO/; 70. Természetgyógyász, 
napjaink elismert felsőfokú hajgyógyásza (Ka-
talin) /ŐRY/; 72. Történelmi vagy földtörténeti 
időszak; 74. Logical Block Address (egyfajta 
számítógépes címzési módszer) /LBA/; 76. Az 
ilyen halból béka lesz!; 79. Szintén; 80. Mennyi-
ség egység, röv.; 82. De, azonban; 84. Két azo-
nos magánhangzó, de ceruzaelem jelzése is 
lehet;



14

SPORT

Egy évtized eredményeit ünnepelte városunk
triatlonos közössége

Tíz éve, 2005 decemberében alakult a 
Martfűi Úszó és Triatlon Klub. Ebből az alka-
lomból jubileumi évértékelő ünnepségre vár-
ták sportolóikat, szülőket, sportvezetőket, az 
önkormányzat képviselőit és a klub támoga-
tóit, 2016. február 6-án szombaton, a Műve-
lődési Központ pódiumtermébe. A nagysza-
bású rendezvényen film- és fotóvetítésekkel, 
köztük a Martfű Média erre az alkalomra ké-
szült videós összefoglalójával idézték fel a 
klub évtizedes működésének kiemelkedő pil-
lanatait, színpadra szólítva korábbi, jelenlegi 
és jövőbeni triatlonosokat, elismerve sportsi-
kereiket.

– A klub közel ötven versenyzője számta-
lan tettével, eredményével, mosolyával, né-
ha könnyével, versenyével, megannyi érmé-
vel és sikerével bőven gyűjtött mára témát 
nekünk, amiből filmek, beszámolók készül-
hettek – köszöntötte a rendezvény résztve-
vőit Földi Edina. – Velük együtt átéltük a való-
ságban a versenyeket, szervezőként vagy 
támogatóként szinte mindenki, aki itt van 
hozzájárult ahhoz, hogy Balogh József szik-
rája lángra lobbantson egy egész várost, 
életre hívjon és éltessen egy olyan gondola-
tot, ami messze túlmutat a puszta sportolá-
son, az eredményeken, a dobogós helyekre 
való felálláson, hiszen ennek a klubnak sok-
kal-sokkal nagyobb az üzenete.

Egység, közösség, munka, kitartás, sze-
retet, támogatás, bátorítás, összefogás, len-
dület és hit. És az a hit, amit Józsi bácsi min-
den egyes gyerekben megtalál, átragadt va-
lamennyiünkre. Botka Tibor és Balogh Máté 
edzőkre, akik nap, mint nap gyűrik az edzé-
seket, hétvégén versenyre kísérnek, Tibi bá-
csi fotóz, videóz, feltölt, megoszt, jelenlétet 
regisztrál, hogy egy pillanat, egy részvétel se 
vesszen a feledés homályába, matricát ra-
gaszt, mert fontos a motiváció is.

Átragadt a szülőkre, hiszen nélkülük nem 
menne. Nem menne a fuvarozás, a főzés, a 
lelkesítő ordítozás nélkül, ami az utolsó mé-
tereken adrenalinként hat a gyerekekre.

Átragadt ez a hit a döntéshozókra, akik 
minden alkalommal keresik a lehetőségét 
annak, hogy támogassanak, segítsenek. 
Ezek a gyerekek, ezek az erőfeszítések 
megérik a befektetést. A Martfűi Úszó és Tri-
atlon Klub már védjegy, elviszi a város jó hír-
nevét minden versenyre, idevonzza vala-
mennyi rendezvényével az ország jelentős 
sportolóit.

A gyerekek ebben a klubban megtanulják, 
hogy a világot is képesek megváltoztatni, ha 
igazán akarják, hogy az erejük kifogyhatat-
lan, a bátorságuk pedig végtelen.

Tudják, hogy igyekezniük kell, de legfő-
képpen önmaguk miatt. Mert ezt is megtanul-
ják, hogy ők a legfontosabbak – hangsúlyoz-
ta Földi Edina. Talán ez a legfontosabb lecke 
ebben a klubban: Higgy a sorsban, higgy 
amiben akarsz, de a legfontosabb, hogy so-
sem add fel az önmagadba vetett hitet.

A jubileumi rendezvény vendégei között 
köszönthettük dr. Papp Antal polgármestert, 
Lehmann Tibort, a Magyar Triatlon Szövet-
ség alelnökét, Lipták Tamást, a Magyar Triat-
lon Szövetség Utánpótlás szakág vezetőjét, 
Sági Istvánt, a Martfűi Sportegyesület elnö-
két, Gonda Istvánné alpolgármestert, önkor-
mányzati képviselőket, intézményvezetőket 
és a klub meghatározó támogatói körének 
tagjait.

Nagy taps üdvözölte Bakó Lászlónét, 
Kissné Saliga Juditot, Kontra Lajost és Bor-
bély Istvánt, a Martfűi ÚTK elnökségi tagjait, 
akiknek Balogh József köszönte meg az el-
múlt tízéves munkáját.

Az úszó és triatlon klub elnöke a sportkö-
zösség eddigi működésének legfontosabb 
mérföldköveit is sorba szedte.

A Martfűi Úszó és Triatlon Klub létrehozá-
sát Borbély Istvánnal közösen határozták el. 
Az uszoda megnyitásakor már egy felépített, 
működő klubként próbálták bevonni a gyere-
keket a klub életébe.

Először 4-5 versenyzővel végeztek rend-
szeres munkát, versenyeztek, ők a Balogh 
gyerekek, Borbély Bence, Bakó Marci, Cser-
na Marci. A következő évtől kezdtek a jelenle-
gi nagyok a klub színeiben sportolni.

A téli időszakban az úszóedzések miatt 
mezőtúrra jártak, nyáron Tiszaföldváron tar-
tották az edzések nagy részét. Rendszere-
sen járták az országos versenyeket, bekap-
csolódva a honi triatlon életbe.

2009-ben megnyílt az uszoda, napi rend-
szerességgel tarthattak úszóedzéseket, 
úszásoktatást, a klub létszáma pedig három-
szorosára növekedett. Ettől az időszaktól a 
szakmai munkát Botka Tibor is segítette.

Az edzéseken kívül egyre több versenyt, 
duatlon-, mezei és városi futóversenyeket 
szervezett a klub, a helyi általános és közép-
iskolával közösen.

A klub megalakulása óta minden évben 
felállhatott martfűi versenyző országos baj-
nokságokon a dobogó valamelyik fokára. A 
versenyzői létszám növekedésével csapat-
versenyeken is kiváló eredményeket értek el 
sportolóik. Az elmúlt években több versenyző 
is kiérdemelte a Héraklész válogatott keret-
tagságot. A Magyar Triatlon Szövetség Után-
pótlás Egyesületi Ranglistáján 2014-ben 2., 
2015-ben 3. helyezést értek el.

A klub bekerült a MOB Sport XXI. prog-
ramba, amely a 6-15 éves korú versenyzők 
sportágbeli fejlődését támogatja. A közel tíz 
éve folyamatos pénz- és eszközbeli támoga-
tás egyben fémjelzi is az eddigi munkát. Ba-
logh József elismeréssel szólt arról a folya-
matos önkormányzati támogatásról is, amely 
2008-tól komoly előrelépést tett lehetővé a 
klub működésében.

A martfűi úszó és triatlonos közösséggel 
együtt ünnepeltek az alapító klubtagok is, 
Bakó Marci, Balogh Zsuzsanna, Cserna Mar-
ci, Hegedűs Máté, Kovács Boglárka, Nagy-
hajú Vivien, Nyerges Zsanett, Sike Zsolt, Ba-
logh Bence, Kovács Boglárka, Borbély Ben-
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ce, Balogh Bence, Balogh Máté, Balogh Bet-
tina és Balogh Balázs, akik, ahogyan Földi 
Edina fogalmazott, akár a világ távoli szegle-
teiből is követik, hogy hol tart az a klub, ami 
velük indult.

Hagyományosan, a 2015-ös év eredmé-
nyeit is felidézhettük ezen az estén, Botka 
Tibor fotófilmjei segítségével.

Bakó Zsolt, Botka Tibor, Balogh Máté, 
Csató Balázs, Sándor Dénes, Bérczi Blanka, 
Lefor Mercédesz, Fülöp Ádám, Kovács Péter 
József, Bácsmegi Boglárka és Csató Ger-
gely Lehmann Tibortól, a Magyar Triatlon 
Szövetség alelnökétől vehették át a nekik és 
az eredményeiknek szóló elismerést.

– Ahogy nagyot mertek álmodni az alapí-
tók egy uszoda nélküli kisvárosban, hogy tri-
atlonoznak, a következő tíz évben bátran le-
het arról álmodni, hogy ezek a gyerekek fel-
nőtt illetve nemzetközi eredményeket is elér-
nek. Nem csak Magyarország meghatározó 
utánpótlás klubja és egy nagyszerű közös-
ség lesz, hanem meghatározó triatlon klubja 
és esetleg elit eredmények birtokosa lesz ez 
a klub – bíztatta a triatlonos közösséget Leh-
mann Tibor.

Ezen a jubileumi rendezvényen ismét 
Martfűn köszönthettük a városunk hírnevét 
szintén sikeres sportolókként népszerűsítő, 
Hegyes Bertalan János - Kiss Violetta hu-
szonkétszeres magyar bajnok versenytán-
cos párost. Fergeteges táncelőadásaikat 
nagy szeretettel fogadta a triatlonos közös-
ség. 

Újabb fotóvideók következtek, és egyre fi-
atalabb triatlonos korosztály tagjai léphettek 
a színpadra. Botka Anikó, Kovács Levente, 
Kovács Vivien, Németh Csaba, Hornyák Dö-
me, Fülöp Fanni, Bagi Mercédesz, Sági Fan-
ni, Cseuz Lili, Kiss Anna és Pápai Balázs dr. 
Papp Antal polgármestertől vehették át az el-
ismerő ajándékcsomagot.

– Ehhez a teljesítményhez kell a tudás, 
érzék, hozzáállás, de nagyon kell a támoga-
tás is, és ezt a szülők részéről ti megkaptátok 
– emlékeztette a klub sportolóit dr. Papp An-
tal, arra bíztatva őket, köszönjék meg a szü-
leiknek, hogy ezt a teljesítményt el tudták ér-
ni.

Tóth Zalán, Deák Boglárka, Bácsmegi La-
ura, Szakács Sándor, Laczkó Enikő, Bakó 
Ferenc, Csüllög Marcell, Pápai Péter, Né-
meth Noémi, Forgács Korinna, Deák Dorina, 
Gáspár Barnabás, Kiss Ádám és Hevesi Vajk 
elmúlt évi eredményeihez Rágyanszky Ist-
ván képviselő, az önkormányzat sportbizott-
ságának vezetője gratulált. 

Pető Dániel, Táborosi Blanka, Boros-
Nagy Lili, Csikó Hajnalka, Rózsa Máté, Ta-
kács Zalán, Onodi Emese, Pató Luca, Haller 
Noémi, Vass Nimród, Táborosi Dorka, Danku 
László Botond, Trencsényi Bence, Hevesi 
Eszter és Kiss Helén Gonda Istvánné alpol-
gármestertől vehettek át ajándékcsomagot.

A legtöbb edzésen résztvevő sportolók 
elismerése is hagyomány a triatlonos közös-
ségben. Az idősebb korosztályban Botka 
Anikó és Sági Fanni volt a legkitartóbb, évi 
384 edzéssel. A haladó korosztályban Deák 
Boglárka vett részt a legtöbb, 264 edzésen, a 
legkisebbek közül pedig Csikó Hajnalka és 
Danku László Botond bizonyult a legszorgal-
masabbnak 2015-ben, 37 edzéssel. Elisme-
réseiket Lipták Tamástól, a Magyar Triatlon 
Szövetség Utánpótlás szakág vezetőjétől ve-
hették át.

A Martfűi Úszó és Triatlon Klub támogatói 
is a nyilvánosság elé léphettek ezen az es-
tén. A kiemelt segítők sorában dr. Papp Antal 
polgármester, Lehmann Tibor, a Magyar Tri-
atlon Szövetség alelnöke, Lipták Tamás, a 
szövetség utánpótlás szakág vezetője, Sági 
István, a Martfűi Sportegyesület elnöke, 
Gonda Istvánné alpolgármester, az önkor-
mányzati képviselő-testület tagjai valamint a 

Művelődési Központ és a helyi oktatási intéz-
mények vezetői vehettek át elismerést.

A klub fő támogatói, Martfű Város Önkor-
mányzata, a Mezőfarm-R Kft., a Bunge Zrt., a 
Csüllög és Társa Kft., a Forcam System Kft., 
a Deszán Kft. és a Termál-Medical Zrt. képvi-
selői számára is köszönetét fejezte ki Balogh 
József.

Bakóné Gonda Ibolya a triatlonos sporto-
lók szülei nevében fejezte ki köszönetét és 
elismerését Balogh József, Botka Tibor és 
Balogh Máté edzőknek, hogy még mindig ki-
tartanak, bírják, szeretettel és türelemmel 
végzik a munkájukat. – Tudjuk, hogy ez nem 
mindig lehet könnyű, de az eredmény magá-
ért beszél: itt ez a sok egészséges, okos, 
szép, boldog gyerek, és ez a ti érdemetek is. 
Rengeteg idő, munka, élmény, öröm és ter-
mészetesen szenvedés köt össze bennün-
ket. De a nagy többség kitart, és még boldog 
is, hogy tagja lehet ennek a közösségnek – 
fogalmazott a klub elnökségi tagja.  

A Martfűi Úszó és Triatlon Klub jubileumi 
évértékelő ünnepsége pezsgős koccintás-
sal, majd, Horváth Endréné felajánlásaként, 
az elmaradhatatlan szülinapi tortával vált tel-
jessé, további sikereket kívánva városunk tri-
atlonos nagycsaládjának.   Herbály Jánosné

Ismét az utánpótlásé a 
főszerep 

Tizenegyedik alkalommal rendezi meg a 
meghívásos Martfűi Téli Utánpótlás Te-
remlabdarúgó Torna vándorkupát a Martfűi 
Labdarúgó Sportegyesület. A mérkőzések 
2016. január 23. és március 19. között, a 
Martfű Városi Sportcsarnokban zajlanak. 

A mérkőzéseket 2x20 perces játékidővel, 
20x40 méteres játéktérrel, kézilabda-méretű 
kapuval, a labdarúgás általános szabályai 
szerint játsszák, szabványos 4-es méretű 
labdával, 5+1fő részvételével. Minden csa-
pat 11 játékost nevezhet hét különböző kor-
csoportban. A lányok is összemérhetik 
futballtudásukat.

A helyezett együttesek oklevél, a dobo-
góra kerülők érem díjazásban részesülnek, a 
legjobb kapust, góllövőt és a legtechni-
kásabb játékost különdíjjal jutalmazzák.

A torna ideje alatt a csarnokban Büfé várja 
a résztvevőket és a szurkolókat.

A korosztályonkénti mérkőzések hátralé-
vő időpontjai a következők: U-11 02.20., U-9 
02.27., U-7 03.12., Nők 03.19., 08 óra.

Szurkoljunk együtt a csapatoknak újra a 
XI. Martfűi Téli Utánpótlás Teremlabdarúgó 
Tornán!                             Kupeczki Ádám
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„MINDNYÁJUNKNAK KÖTELESSÉGÜNK – HA CSAK EGY HOMOKSZEMNYIT IS – ODAVETNI 
TUDÁSUNKAT NEMZETI MŰVELTSÉGÜNK POMPÁS ÉPÍTMÉNYÉHEZ!” (ORBÁN BALÁZS)

A Magyar Kultúra Napja martfűi ünnepén

– A magyar kultúra közös kincsünk, mely 
értékes, egyedi, és méltán gazdagítja közös 
európai kultúránkat – hangsúlyozta ünnepi 
köszöntőjében Asztalos Árpádné, a Magyar 
Kultúra Napja városi ünnepén, város- és in-
tézményvezetőket, helyi közösségeket, a 
kulturális és művészeti élet területén tevé-
kenykedő martfűieket köszöntve.

A magyarság, majd városunk kulturális ér-
tékeit méltatva dr. Urbán-Szabó Béla önkor-
mányzati képviselő osztotta meg ünnepi 
gondolatait a közönséggel.

– Fontos, hogy megismerjük őseink krea-
tivitását, hagyományainkat, fontos, hogy 
gyakoroljuk ezeket, átörökítsük gyermeke-
inknek, unokáinknak. Azért is, hogy el tudjuk 
helyezni magunkat Európa és a világ kultúrái 
közé. Úgy gondolom: nem kell szégyenkez-
nünk a magyarság kulturális teljesítménye, 
értékei miatt. Sőt! Büszkék lehetünk tudósa-
inkra, művészeinkre – mindazokra, akik a 
magyar kultúrát építik a tudományoktól kezd-
ve, a művészeteken át, a sportig, a testkultú-
ráig. Természetesen elmondható ez Martfű-
ről, Martfű kulturális életéről, kulturális sze-
replőiről is, hiszen rájuk különösen büszkék 
vagyunk!

A kultúra olyan érték, amit gondozni, ápol-
ni kell folyamatosan. Mindez pénzkérdése is, 
de nemcsak pénzkérdés – tette hozzá a kép-
viselő. – Martfű az elmúlt években, évtize-
dekben, abban a helyzetben volt, hogy éves 
költségvetéséből tudott és viszonylag sok 
pénzt tudott fordítani a kultúrára. Itt van pél-
dául a helyszín, ahol jelenleg is vagyunk, „há-
za” a kultúrának. Néhány éve megtörtént a 
ház részbeni belső felújítása. Reményeink 
szerint a közeljövőben a felújítás folytatódik, 
a nyílászárók cseréjével, külső szigeteléssel. 
Aztán itt vannak azok a személyek, csopor-
tok, közösségek, akik öregbítik Martfű hírne-
vét kulturális szempontból. Angyal József, a 
néptánc együttes, a különböző tánccsopor-
tok, a kórusok, az általános iskolások kará-
csony előtti mesejáték előadásai, az általá-
nos iskola kórusának föllépése a Gymes 
együttessel, vagy az óvónők mesejáték föl-
dolgozásai. Aztán itt vannak alkotóink. Töb-
ben vannak, akiknek már több kötetük jelent 
meg (Kengyel Éva, Stonawski József). Józsi-
nak, mint fafaragónak, több kiállítása is volt, 
akárcsak Mészáros Endrének, mint festő-
nek.

A kultúrára szánt pénz a jövő építésére 
szánt pénz. Ma talán a legnagyobb kihívás a 
kultúra megismerésén túl – mindezek értel-
mezése, újrateremtése, újraalkotása. A XXI. 
század megannyi technikai csodáját úgy 
használni, hogy ne feledkezzünk el arról: 
Honnan jöttünk? Hová tartunk, és mik is a ha-
gyományaink, őseink hagyománya. Vélemé-
nyem szerint elengedhetetlen, hogy befoga-
dóak legyünk. Alakítsuk ki magunkban és ter-
mészetesen gyermekeinkben, unokáinkban 
is a befogadás képességét. A világ sokszínű 

kultúrájában így szerezhetünk méltó helyet 
magunknak.

Mindezeken túl a személyes cselekvést 
tartom a kultúra éltetőjének! Orbán Balázs író 
és néprajzkutató szavaival: „Mindnyájunk-
nak kötelességünk – ha csak egy homok-
szemnyit is – odavetni tudásunkat nemzeti 
műveltségünk pompás építményéhez!” 

Városunkban már több éve hagyomány, 
hogy a Magyar Kultúra Napján Martfű Város 

felsőfokú tanulmányait pedig Szegeden, a 
Juhász Gyula Tanárképző Főiskolán, törté-
nelem-művelődésszervezés szakon.

1999-től számtalan területen dolgozott, 
szinte a kulturális szakma minden szegmen-
sét elsajátította. Munkájára jellemző a preci-
zitás, pontosság, emberszeretet, a lelkiisme-
retes, odaadó munkavégzés. Szerény, sok-
szor a háttérben meghúzódó alkat, pedig te-
vékenységével fontos szerepet tölt be szinte 

Önkormányzata dísz plakett adományozásá-
val köszönti azokat, akik városunk kulturális 
életében kimagasló munkát végeztek. A díjak 
2015. évtől új tartalommal bővülve ”Martfű 
Város Kulturális és Művészeti Díja” néven 
kerülnek adományozásra.

A kultúrában magas színvonalon alkotók-
nak a Gyurcsek Ferenc Munkácsy-díjas 
szobrászművész által készített plakett fejezi 
ki a városlakók köszönetét. A díjakat dr. Papp 
Antal polgármester adta át az idei kitüntetet-
tek számára.

2016 évben „Martfű Város Kulturális és 
Művészeti Díjában” részesült Deákné Szi-
lágyi Andrea közművelődési szakember, 
valamint Lapu Zoltánné Magyar Mária és 
Nagy Sándor, a Martfű Média munkatársai.

Deákné Szilágyi Andrea több mint 15 
éve dolgozik városunk kulturális életében, a 
Martfű Városi Művelődési Központ és Könyv-
tár közművelődési munkatársaként.

Középiskolai tanulmányait Tiszaföldváron 
végezte a Hajnóczy József Gimnáziumban, 

minden intézményi és városi kulturális ese-
mény tervezésében, technikai előkészítésé-
ben és lebonyolításában.

Jó szakmai érzékkel állítja össze az ünne-
pi rendezvények, gyermek színházi bérletek, 
felnőtt programok, koncertek műsorait. Mun-
kája során számos különleges kiállítást szer-
vezett, az általa készített pályázatok útján 
több fiatal iparművész tudott városunkban al-
kotásaival bemutatkozni. 

Kulturális szervező munkájának köszön-
hetően számos megyei rendezvény házigaz-
dája városunk, melynek hosszú távú színvo-
nalas működtetésében igényesen és odaa-
dóan részt vesz, ilyen a Jászkun Világ Művé-
szeti Szemle, a Megyei Képző- és Iparművé-
szeti Tárlat és a Megyei Felnőtt Énekkari Ta-
lálkozó.

Kiváló szakmailag a kulturális munka for-
rásteremtésében is, szabadidejét nem kímél-
ve jelentős plusz munkát végez a pályázatok 
megírásában és több hazai és Európai Uniós 
pályázat előkészítésében, lebonyolításában. 
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Jelentős szakmai értéket képviselt koordiná-
ciós munkájával ezen a területen, melynek 
eredményeképpen a kulturális tárca kiemelt 
minta projektek közé választotta pályázatain-
kat.

 Munkájával kiemelten hozzájárult ahhoz, 
hogy több száz martfűi gyermek és fiatal ka-

Nagy Sándor a Martfűi Damjanich János 
Szakképző Iskola és Gimnáziumban érettsé-
gizett, ezt követően a Szolnoki Idegen Nyelvi 
Szakközépiskolában szerzett multimédiafej-
lesztő végzettséget. Rákóczifalván mint rá-
dióst ismerhették meg, majd, élve a lehető-
séggel, 2009 júliusától a Művelődési Központ 

A médiacsoport feladatai közé tartozik a 
városmarketing és a település turisztikai te-
vékenységének erősítése is, amelyben, az 
önkormányzat marketing csoportjának veze-
tőjeként, Magyar Mária szintén kiemelt sze-
repet vállal. A város turisztikai feladatainak je-
lentős részét koordinálja, kapcsolatot tart 
fenn és a város érdekeit képviseli megyei tu-
risztikai szervezetekben, előkészíti és koor-
dinálja városunk megjelenését turisztikai ki-
állításokon, rendezvényeken. Szakmai mun-
kája jelentősen erősíti városunk turisztikai is-
mertségét a megyei és országos kínálati pia-
con.

Magyar Mária és Nagy Sándor, a Martfű 
Média munkatársaiként folyamatosan fej-
lesztik városunk tájékoztatási rendszerét és 
sikerrel dokumentálják Martfű történéseit.

Büszkék vagyunk arra, hogy szabadide-
jükben a filmművészettel is foglalkoznak. Az 
általuk alkotott két dokumentumfilmmel 
2011-ben és 2013-ban különdíjat nyertek a 
„Nemzetközi Dokumentumfilmek a Vidékről” 
Filmszemle rangos szakmai zsűrijétől. Jelen-
tős értéket képvisel a Martfű ipar- és iskola-
történetét bemutató dokumentumfilmjük is, 
melyet a debreceni egyetemen oktatófilm-
ként használnak. Számunkra és az utókor 
számára ezek felbecsülhetetlen archív érték-
kel bírnak.

pott igazi kulturális élményt a pályázatok kap-
csán.

Jelentős és kiváló a kapcsolata a város ci-
vil szervezeteivel. Több éve önzetlenül, sok-
szor szabadidejében is segíti munkájukat, 
akik szeretik és mindenben számíthatnak 
együttműködésére. Részt vesz a közössé-
gek rendezvényein, segíti kulturális program-
jaik szervezését, technikai hátterének meg-
teremtését, műsorvezetést vállal programjai-
kon, továbbá a szervezetek pályázati mun-
káját is segíti szakmai tudásával.

A Martfű Mozi újraindításába is lelkesen 
bekapcsolódott, jelentős szervezője és szak-
mai irányítója a mozi működtetésének. Érez-
ve a feladat jelentőségét, sok plusz munká-
val szerezte meg azt a szakmai tudást, mely 
az új terület működéséhez szükséges. 

Deákné Szilágyi Andrea több éves, kiváló 
kulturális munkája alapján méltó e jeles díjra.

További munkájához nagyon sok sikert, 
szakmai örömöket kívánunk!

* * *
„Martfű Város Kulturális és Művészeti Dí-

ját” vehették át Lapu Zoltánné Magyar Má-
ria és Nagy Sándor, a Martfű Média munka-
társai Martfű Város Önkormányzata tájékoz-
tatási feladatai, a városi honlap és a Martfű 
Magazin szerkesztése, a honlap televíziós 
tartalmainak készítése terén végzett kima-
gasló színvonalú tevékenységükért.

Magyar Mária és Nagy Sándor színvona-
las szakmai munkáját a kultúra és a tájékoz-
tatás iránti elhivatottság jellemzi, mellyel pél-
dát mutatnak városunk lakóinak és a felnö-
vekvő generációknak.

Magyar Mária a Hajnóczy József Gimná-
ziumban érettségizett, majd adminisztratív 
munkakörben helyezkedett el. Útja a Városi 
Televízióhoz 1998-ban vezetett, ahol több 
mint 10 évig szerkesztőként dolgozott. Kiváló 
szakmaiságával hozzájárult ahhoz, hogy a 
helyi televízió adásai átfogó képet nyújtottak 
Martfű közéletéről, munkájáról, kultúrájáról, 
az aktuális, a lakosság széles rétegét érintő 
kérdésekről.

2009-ben újjá alakult a Martfű Városi Tele-
vízió és a Művelődési Központ keretein belül 
folyt újra a televíziózás.

Sándor szabadidejében állandó filmes tu-
dósítója és értékes dokumentumfilm készítő-
je a Kyokushin Karate Klubnak. Filmjeit a ka-
rate sportban szerte a világon ismerik.

Technikai tudása és vetítő munkája a 
Martfű Mozi működtetéséhez is nélkülözhe-
tetlen.

televíziós munkatársaként, média technikus-
ként helyezkedett el.

Az új típusú televíziós munka 2010 tava-
szától indult, sok feladattal, megerősítve Ma-
gyar Mária több éves szakmai tapasztalatá-
val, kommunikációs szerkesztői tevékenysé-
gével. 

Magyar Mária és Nagy Sándor a városi 
honlap és a Martfű Magazin tartalmi feladata-
iban is meghatározó munkát végez.

Magyar Mária pozitív és nyitott személyi-
sége, belső kisugárzása, egyedi hangvétele, 
igényes televíziós szerkesztői munkája, és 
nem utolsósorban igazi televíziós hangja, 
meghatározó a helyi média írott és televíziós 
tartalmaiban. Kiváló kapcsolatteremtő kész-
ségét a média közösségi oldalán is sikerrel 
kamatoztatja.

Nagy Sándor és a helyi televíziózás mára 
összetartozó fogalmakká váltak. Közremű-
ködésével alakult ki az a technikai háttér, 
amellyel a csoport ellátja médiafeladatait. A 
városi rendezvények állandó résztvevője, 
népszerű és elismert tagja a médiás közös-
ségnek. Felvételeinek és a Marcsival közös 
szerkesztőmunkájának köszönhetően szá-
mos nagyszabású és sikeres videós össze-
foglaló gazdagítja városunk képi archívumát. 
Látványos és dinamikus televíziós anyagaik 
odaadásról, nagy szakmai tapasztalatról ta-
núskodnak. Városbemutató és marketing 
filmjeik messzire viszik Martfű jó hírét.



Lapu Zoltánné Magyar Mária és Nagy 
Sándor a kommunikáció és a kultúraközvetí-
tés területén végzett színvonalas és lelkiis-
meretes szakmai munkájukért méltók e jeles 
díjra.

További munkájukhoz is nagyon sok si-
kert, szakmai örömöt kívánunk!

* * *

A kultúra napi ünnep arra is alkalmat 
adott, hogy nyugdíjba vonulásuk tiszteletére 
két kiváló általános iskolai pedagógust, Nyíri 
Istvánnét és Bíró Veronikát is köszöntse a 
város polgármestere.

Bíró Veronika és Nyíri Istvánné Kati, két 
tisztaszívű pedagógus, közel negyven éve 
szolgálják pedagógusi hivatásuk mellett vá-
rosunk kulturális életét is, ünnepeit, rendez-
vényeit segítik munkájukkal. Mindezek mel-
lett a két tanító néni több évtizede aktív kö-
zösségformáló szereplője Martfű város mű-
vészeti életének is. Tanítói és a női karban 
vállalt feladatukkal állandó értéket képvisel-
nek, műértő emberek százaira volt és van je-
lenleg is hatása munkájuknak.   A Martfű Vá-
rosi Női Kar alapító tagjai mindketten. Mun-
kájukkal nagyban hozzájárultak a kórus ki-
magasló eredményeihez. Emellett ápolják és 
őrzik anyanyelvünket, tisztelik és tovább ad-
ják hagyományainkat,  népszokásainkat.  
Megtanítják gyermekeinket a tiszteletteljes 
köszönésre, a kulturált viselkedésre és öltöz-
ködésre, az étkezések kultúrájára, az ünnepi 
kultúrára. Nevelik gyermekeinket az értékes 
beszédre, a becsületességre, embertársaink 
iránti tiszteletre, együttérzésre, felelősség-
vállalásra vagy a munkára. Mindketten neve-
lik őket a nyelv, a kultúra iránti szeretetre, ta-
nulni vágyásra. Megtanítják őket a családjuk, 
városuk, hazájuk iránti szeretetre.  

Az ünnepség részeként „Kulturált zenei 
utazásra” invitálta közönségét a Szimfonik 
Harsona Együttes, mely a Szolnoki Szimfoni-
kus Zenekar, valamint a Légierő Zenekar 
Szolnok harsonásaiból áll, koncertjeikkel a 
rézfúvós kamarazenét népszerűsítve.

A Szimfonik Harsona Együttes előadása 
a kultúra iránt elkötelezett martfűiek, intéz-
mények, alkotók megemlékezését zárta 
2016. január 21-én, előestéjén a napnak, 
melyen 1823-ban Kölcsey Ferenc befejezte 
híres, szép költeményét, nemzetünk himnu-
szát.
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Csendidő című frissen megjelent verses-
kötete irányítja ismét a figyelmet Martfű elis-
mert versírójára, Kengyel Évára, aki 2016. ja-
nuár 25-i könyvbemutatóján immáron har-
madik kötete verseit, és ezen keresztül ön-
magát is felfedte vendégei, barátai előtt. 

A boldogság képességének örökös kere-
sése, az emberi kapcsolatok fontossága 
mellett a természet szépsége ugyanúgy újra 
és újra visszatérő téma verseiben, mint élet-
útja néha ellentmondásokkal is teli érzelmi ví-
vódásai, válaszkeresései. 

Évi a Művelődési Központ munkatársa-
ként a közművelődés, a kultúra, az irodalom 
közelségében végzi munkáját évek óta, kü-
lönleges egyéniségével gazdagítva környe-
zetét. Neve és irodalmi munkássága pár év 
óta magyar érettségi tétel, de sokan ismerhe-
tik a martfűi versírók közösségének egyik 
tagjaként, író-olvasó találkozók háziasszo-
nyaként, zenés irodalmi estek megálmodója-
ként. Addigi munkája elismeréseként 2006-
ban Martfű Város kultúrájáért díjat vehetett 
át.

Bár érdemeit ő maga nem szívesen sorol-
ja, de barátai, munkatársai elismerése sokat 
jelent számára.

„Az írás egyfajta terápia is nekem, az éle-
tem kérdéseire örökösen keresve a válaszo-
kat, de arra is törekszem, hogy gondolataim-
mal örömet szerezzek másoknak.” – osztotta 
meg könyvbemutatója közönségével Évi, a 
vendégek, majd szerkesztőségünk kérdései-
re is, válaszokat adva élete és gyermekkora 
óta folyamatosan formálódó költészete szo-
ros kapcsolatáról. 

– Időnként szükségszerű visszanézni, 
hogy honnan hová jutottunk. Az biztos, hogy 
én elég gyakran visszanézek, mert szeret-
ném megtalálni a kérdésekre a választ. Sok 
minden történt velem az elmúlt tíz-tizenöt év-
ben. Sokszor vesztem el és sokszor találtam 
meg magam. Nagy kincsnek tartom, hogy 
mindig álltak mellettem. Az emberi kapcsola-
tok ápolása nagyon fontos számomra. Néha 
elég, ha megfogod a másik kezét, meghall-
gatod. Sok még bennem a bizonytalanság, 
de sok mindenben már kiforrottabb lettem. 

Perceim hullámkeltők, „Hol építenek, hol 
rombolnak, mint a Tisza, Martfű és szülővá-

„Mindig a válaszokat keresem”

rosom, Tiszaföldvár határán” – olvasható a 
most megjelent verseskötetem hátoldalán. 
Valóban így volt. Sokáig tartott, míg megtalál-
tam és felépítettem magam, hogy honnan 
jöttem, mit érek, s mit érhetek el.

Régóta tudom, hogy érzékeny lelkű va-
gyok, aminek vannak előnyei és hátrányai is. 
Az érzékenyek, mint én is, nagyon tudnak ra-
gaszkodni, szeretni, de sérülékenyek is egy-
ben. Sokakat meglep, hogy versíróként nem 
csak a fellegekben járok, ihletet keresve, ha-
nem ugyanúgy szervezem, bonyolítom a hét-
köznapokat, mint bárki más.   Néha talán túl 
kemény is vagyok magamhoz. Örök vívódás 
bennem, hogy minden jól menjen otthon, né-
ha a háziasszony győz, néha a művészetek 
szerelmese.

Szeretek csapatban dolgozni, részese 
lenni egy nagy egésznek. Sok-sok szép alko-
tói emlékem van. Kávéházi estek megzené-
sített verseimmel, költészet napi műsorok, 
saját műsorok a Református Templomban 
énekesekkel, zenészekkel, táncosokkal. 

Drávai Mária tanárnő felfedezett - ha sza-
bad így mondanom -, és végzős osztályaiban 
többször voltam érettségi tétel, ami felemelő 
és bizsergető érzés is volt egyben.  Nagyon 
meg kellett nyílnom, hogy sok mindent tudja-
nak rólam a tanulók, bár ez nem volt nehéz, 
hiszen alapvetően olyan természet vagyok, 
aki szeret adni magából. Az elmúlt években 
szerepeltek verseim regionális kiadványok-
ban is, de most a Csendidő című kis kötet 
megjelenése határtalan öröm számomra.

Mi mindent történt még? Látom, ahogy 
lassan felnőtté válik a fiam, s vele együtt én 
is. Szeretném azt hinni, hogy az anyaság és 
a párkapcsolat tanulható, de rá kellett jön-
nöm, egyikről sem szerezhető meg tudo-
mány az iskolapadban. Szerettem volna, ha 
kicsit egyszerűbb, kevesebb gonddal teli az 
életem, de lehet, hogy akkor nem tanultam 
volna ennyit belőle, s nem született volna 
ennyi versem, nem lenne bennem ilyen sok 
szín, érzelem.

Vágyálmok? Szeretnék továbbra is „ké-
pes maradni” a boldogságra, szeretném ha a 
jellemem tovább formálódna, és ha még sok 
jó dolgot tudnék tenni, alkotni  a magam és 
mások örömére.

Kengyel Éva könyvbemutatójáról és az 
utána forgatott interjúból rövidfilmet is készí-
tettünk, melyet ezúton ajánlunk olvasóink fi-
gyelmébe a www.martfu.hu oldalon.

Magyar MáriaAz általános iskola gyermekkórusát is hallhattuk a Kultúrházak Éjjel-nappal
rendezvénysorozat “Össz-hang” kiskoncertek programján 
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PROGRAMAJÁNLÓ

VÁROSI
MŰVELŐDÉSI
KÖZPONT
ÉS KÖNYVTÁR

Az intézmény 
nyitvatartási rendje:

hétfőtől - péntekig 8.00 - 
20.00 óráig,

szombat - vasárnap 
rendezvények szerinti 

nyitva tartásban.

Tel.: (56) 450-146, 450-
552

MARTFŰ

Február 20. szombat, 21 óra:
Bor és Jazz. Belépődíj: 2900. - Ft

Február 20-21.
Lemanguria Szabad mozgás, Lélektánc, 
Testtudatosság Tanoda tanítóinak találko-
zója

Február 23. kedd, 15 óra:
MIRKÓ KIRÁLYFI – a Magyar Népmese 
Színház előadása
A természetes anyagokból készült, nép-
mesei hagyományokat idéző díszletben 
sorra tűnnek fel az ördögök, boszorká-
nyok, a jó királyok és a gyémánt palota. A 
mesejátékot élőzene kíséri.
Jegyár: 800.- Ft A Csiri-biri bérletsorozat 
3. előadása

MÁRCIUSI ELŐZETES
Március 4. péntek, 9-17 óra:

Nőnapi Ünnepi Találkozó a Martfűi Moz-
gássérültek Egyesülete szervezésében 
az intézmény pódiumtermében

Március 10. csütörtök, 9.35 óra: 
A Muzsikás Együttes műsora
A középiskolai filharmónia bérletsorozat 
előadása.

Március 12. szombat, 8-18 óra:
VI. Alföldi Kolbász- és Hurkatöltő Fesz-
tivál a Városi Sportcsarnokban, Martfű 
Város Önkormányzata és intézményei 
rendezésében és Pásztor Lajos vállalko-
zó szervezésével.
Verseny: Hagyományos házi kolbász és 
hurka elkészítése 5 kg húsból és 3 kg hur-
ka alapanyagból
Húsfeldolgozás, disznótoros készítmé-
nyek: kolbász, hurka, száraz vékony- és 
vastagkolbász, fogópálinka, sütemény- 
és pogácsasütő verseny.
Nevezési díj: 12.000 Ft/csapat Nevezési 
határidő: március 5.
Program:

8 - 9 óra: A kolbász- és hurkatöltő versenyre 
jelentkezett csapatok regisztrálása, hely 
elfoglalása.

9 órától: Reggeli (hagymás vér, sült hurka, 
sült kolbász, tepertő, forralt bor, tea).

9.30 óra: A verseny megnyitója, alapanyag 
kiosztása, töltés.
Közben száraz vékony és vastag kolbász, 

MARTFŰ MOZI FILMEK
(korhatár, 3d és szinkron jelzéssel)

Február 19. péntek, 16 óra: Dán lány (16, 
sz), 18 óra: Pofázunk és végünk Miamiban 
(16, sz)

Február 20. szombat, 16 óra: Norm az 
északi (6, sz), 18 óra: Alvin és a mókusok - A 
mókás menet (6, sz)

Február 21. vasárnap, 16 óra: Saul fia 
(12, f), 18 óra: A visszatérő (16, sz)

Február 25. csütörtök, 18 óra: A kórus 
(12, f)

Február 26. péntek, 16 óra: Brooklyn 
(sz), 18 óra: Dán lány (16, sz)

Február 27. szombat, 16 óra: Saul fia 
(12, f), 18 óra: A visszatérő (16, sz)

Február 28. vasárnap, 16 óra: Norm az 
északi (6, sz), 18 óra: A visszatérő (16, sz)

fogópálinka, sütemény és pogácsa zsű-
riztetése. A nevezéshez 1 szál vékony 
vagy vastag szárazkolbász, 0,2 liter fogó-
pálinka és 5 db süteményt leadása a zsű-
rinek.

12 órától: Ebéd (orjaleves, toroskáposzta, 
sült pecsenye, sült hurka, kolbász).

12 és 16 órától: Ali és Roni koncert 
13 órától: Művészeti csoportok műsora.
14 órától: Leblanc Győző és Tóth Éva ope-

rettműsora
15 óra: Eredményhirdetés, díjkiosztás.

A zsűri tagjai: Erdős Hanna cukrász világ-
bajnok, Csányi Sándor, Opoczki István, 
Biacsi László, Mészáros István, Fodor Ist-
ván mesterszakácsok, Hajnal Ferenc, 
Ősz Szabó Imre, Adamik Lajos.

16-18 óráig: zenés mulatozás, tombolasor-
solás.
A belépés ingyenes. BÜFÉ egész nap 
rendelkezésre áll. A reggelire és az ebéd-
re elkészült ételek kuponjegyek vásárlá-
sával kóstolhatók. Kézműves kirakodóvá-
sár látogatható.
A gasztronómiai rendezvény célja az al-
földi hagyományok ápolása, hagyomány-
őrző programok szervezése, a helyi 
gasztronómiai specialitások népszerűsí-
tése. 
Info: - Martfű Városi Művelődési Központ 
és Könyvtár 06 56/450-146 E-mail: 
muvk@-martfu.hu - Pásztor Lajos 06 
30/960-2845 E-mail: klasszis1960kft 
@gmail.com  - www.martfu.hu

KIÁLLÍTÁS
Február 24-től március 21-ig:

„A nagy találkozás” – Lechner Ödön, 
Alpár Ignác és a Zsolnay-gyár.
A Samodai József Helytörténeti Műhely 
vándorkiállítása
Február 24-én, 16 órakor a kiállítást meg-
nyitja: Ráday Mihály, a Város- és Faluvé-
dők Szövetsége és a Budapesti Városvé-
dő Egyesület elnöke.
A kiállítást bemutatja és a Zsolnayak pé-
csi és zuglói gyára címmel vetített képes 

előadást tart: Millisits Máté művészettör-
ténész, a tárlat rendezője.

KÖNYVTÁRI PROGRAMOK
Február 26. 17 óra: Mesélde – zenés, játé-

kos mesefoglalkozás
Március 7. 15.30 óra: Lapozó olvasókör – 

Kedvenc olvasmányélményünk
Március 17. 10 óra: Danolda – zenés baba-

mama foglalkozás
Március 18. 18 óra: Tölts velünk egy édes 

estét! – gofrisütős felolvasó este az ifjú-
ságnak

Március 21. 15 óra: Rejtvényfejtők klubja
Március 25. 17 óra: Mesélde – zenés, játé-

kos mesefoglalkozás
A Martfűi Hely- és Ipartörténeti Gyűjte-
mény programjai:

Húsvéti foglalkozások március 7-23-ig 
iskolai és óvodai csoportok részére előze-
tes bejelentkezés alapján a 06 56/450-
146-os telefonszámon.

Könyvtárunk ez évben is csatlakozott a 
Kultúrházak éjjel-nappal programsorozathoz 
egy felolvasó estével. Először 2013-ban ren-
dezték meg országszerte Az Olvasás Éjsza-
káját, mi is azóta szentelünk egy-egy éjsza-
kát az olvasásnak évente. Mivel az esemény 
minden esztendőben nagy sikert arat, úgy 
gondoltuk, ezúttal nem várunk annyit, s tar-
tunk felolvasást többször is az idén. Ezt az al-
kalmat szerényen Felolvasó estének nevez-
tük, hiszen nem az egész éjszaka, csak pár 
órán keresztül örvendeztettük egymást iro-
dalmi csemegékkel. 

A felolvasó esték varázsa abban rejlik, 
hogy megismerhetjük a felolvasót a számára 
kedves íráson keresztül is, találkozhatunk 
olyan alkotásokkal, amelyeket önszántunk-
ból nem vennénk kézbe, vagy csak még nem 
hozott össze jó sorsunk vele.

Ezen az estén is egymást váltották az ön-
feledt nevetésre ingerlő, a mélyen elgondol-
kodtató vagy éppen szomorú történetek. Szí-

Felolvasó este a Városi Könyvtárban
2016. 02. 05.

nes este volt, jelen volt minden generáció, 
apraja-nagyja. Olvasott nekünk tehetséges 
kisiskolás kisfiú édesanyja támogatásával 
nagyon szórakoztatóan egy teljes könyvet 
Janikovszky Évától, olvastak tinédzser lá-
nyok hozzájuk illő romantikus történeteket, fi-
atalok izgalmas, különleges könyvekből. Az 
este szenzációjaként elhangzott könyvrész-
let saját fordításban, olvasónk ugyanis nem 
lelte kedvenc regényének magyar fordítását, 
ezért előző este ő maga nekilátott a feladat-
nak, s igyekezetéből született egy irodalmi 
igényességű magyar szöveg.

Olvasóinkat és a hallgatóságot a szellemi 
táplálékon túl finom falatokkal is elláttuk, 
hogy mindenkinek legyen elég energiája ki-
tartani fél éjszakán keresztül. 

Köszönjük minden felolvasónak az igye-
kezetet, az élményt, a hallgatóságnak az ér-
deklődést.

Szeretettel várjuk legközelebb is a betűk 
szerelmeseit!      Székácsné Tálas Gabriella
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